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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 31. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 7. apríla 2025 

(volebné obdobie 2022-2026) 

 

Rokovanie viedla predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starostka MČ Košice – Nad 

jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou 

v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobré ránko kolegovia, dámy a páni prosím, zaujmite 

miesta. Prezentujme sa, aby teda sme zistili uznášaniaschopnosť. Srdečne vás vítam 

všetkých na dnešnom síce avizovanom, ale mimoriadnom zasadnutí Rady starostov, 

keďže sme si dovolili medzi nás pozvať aj vzácnych hostí, ktorých chcem špeciálne 

privítať, poslancov Národnej rady Slovenskej republiky, zároveň Košičanov, pána 

Andreja Sitkára a pána Igora Šimka. Dobrý deň, vitajte. Vítam medzi nami samozrejme 

pána kontrolóra, ktorý je súčasťou, pána Pavla Galla, ktorý je súčasťou Rady starostov. 

Tradične na našom rokovaní nechýba ani pán primátor Jaroslav Polaček a ak si všimnete, 

máme tu aj pána námestníka, pána Gibódu a ak sa obzrieme máme medzi sebou aj ďalších 

zástupcov samospráv. Keďže viacerí naši kolegovia mali neodkladné pracovné 

povinnosti, sú buď odcestovaní alebo čerpajú dovolenku, takže sú ospravedlnení, takže 

budeme rokovať v tomto formáte. Pán starosta istej MČ by chcel aj nejaký záznam, nech 

sa páči. Tento záznam sme mu dovolili urobiť, pán Huba, myslím, že prostredníctvom 

teba by chcel vlastne to sledovať, nech sa páči. Je to, myslím si, že ak chce počuť, tak je 

niekde v aute alebo niekde na ceste, nech sa páči. Ešte sa ospravedlnil pán Babušík, pani 

Balogová, pán starosta Ihnát a pán starosta Vrchota. Z celkového starostov 22 je 

prezentovaných 13, takže konštatujem, že sme uznášaniaschopní.  

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Peter Tomko a Ing. František Ténai, MBA 

- - - 

 

K programu rokovania 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Program dnešného rokovania vám bol oznámený  

v pozvánke. Máme 1 bod programu, budeme sa venovať veľmi dôležitej závažnej téme, 

ktorá rezonuje uplynulé roky, uplynulé mesiace, ale asi najviac uplynulé týždne. Je to 

reforma samosprávy mesta Košice a MČ. Čiže zlučovanie MČ návrhy, diskusia  

a samozrejme nechýba ani tradičný bod Rôzne. Kolegovia, chcem sa spýtať, má ešte 

niekto doplňujúci bod programu? Alebo potom to prejdeme v bode Rôzne, ak by niečo 

vzniklo? Prosím, kolegovia hlasujme o programe ako bol uvedený v pozvánke, že sa dnes 

budeme riadiť týmto programom. Prosím, hlasujme.  

  

Hlasovanie č. 1 -         za: 13, proti: 0, zdržalo sa: 0  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že program dnešného rokovania bol 

schválený.  

- - - 

  

Bod č. 1  

Zlučovanie mestských častí – návrhy, diskusia (účasť poslancov NR SR)   

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dámy a páni, poďme teda k samotnej téme, ktorú som 

spomínala na začiatku. Máme tu už rôzne návrhy. O niektorých návrhoch, ako sme 

spoločne diskutovali, sa dozviedame z médií. Niektoré boli doručené do podateľne mesta 

Košice. Myslím, že nejaké 2 návrhy a myslím si, že je namieste, aby teda všetko, čo 

rezonuje, čo by visí niekde vo vzduchu, aby sme si práve na tejto Rade starostov prešli. 

Aké návrhy sú, kto ich predkladá, z čoho vychádzajú, aké sú podklady k tomu a čo všetko 

s tým súvisí. Myslím si, že nejaké moje veľké antré k tomu ani netreba, pretože dnes tu 

máme tých hostí. Chcem sa opýtať pána primátora, či chce teraz vystúpiť alebo potom až 

po nejakej spoločnej diskusii. Nech sa páči.  

  

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja sa len zdržím na privítanie, teda vítam 

poslancov Národnej rady, všetkých vás no a na jednej strane sa teším, že diskusia aj 

takejto pálčivej témy, hlavne politickej, môže pokračovať aj na pôde Rady starostov tak, 

ako sa patrí a verím, že to bude zmysluplné. Ďakujem pekne.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem, pán primátor. Takže ja by som vlastne rada 

odovzdala v tejto chvíli slovo pánovi poslancovi, pánovi Igorovi Šimkovi, aby stručne 

vysvetlil svoje kroky alebo toho celého pracovného tímu, ktorý má. K čomu vedú, čo je 

pripravené, v akej podobe. Už nám to vedia odprezentovať, ukázať, čo sa dopracúva. 

Máte slovo, mikrofón je váš a nech sa páči.  

  

p. Šimko, poslanec NR SR: Ďakujem pekne. Príjemný dobrý deň prajem, pán primátor. Dobrý 

deň, pani predsedkyňa Rady starostov, starostky, starostovia, pán poslanec Národnej 

rady. Ďakujem veľmi pekne za pozvanie. Tak my v dnešnej dobe žijeme mnohými 

témami, ktoré sa týkajú aj samosprávy a aj konsolidácie, šetrenia a rôznych úrovní aj  

v tejto oblasti, čo sa týka štátu, ale zároveň aj štátnej správy. A bola vytváraná určitá, 

povedal by som, taká spoločenská objednávka aj na šetrenie v oblasti samosprávy. A my 

vnímame v našich poslaneckých kanceláriách mnoho podnetov od ľudí, tým, že sme 

Košičania, tak dostávame tieto informácie každý týždeň, keď sa zdržiavame na tých 

miestach, kde máme, poviem to takto, ordinačné hodiny a stretnutia s občanmi a ľudia 

mnohokrát, poviem to takto, 9 z 10 ľudí, keď sa ich opýtate na problémy v Košiciach, tak 

9 z 10 vám povie, no veľa MČ okrem toho, že parkovanie a mnoho ďalších tém, rozbité 

chodníky a podobné témy, na ktoré treba peniaze. Tak stále dôjdeme v tých diskusiách  

s ľuďmi k tomu, že naozaj nejakým spôsobom treba racionalizovať a dospieť k tomu, aby 

bolo viacej tých peňazí. My sme o tom rozprávali aj s vedením mesta, že teda táto téma 

je tu na stole už nejaký čas. Máte na to aj svoje komisie, aj svoje pracovné skupiny a je 

to oblasť, ktorá samozrejme nie je príjemná pre všetkých, je príjemná len pre niektorých 

a ja som zaznamenal aj niektoré iné iniciatívy. Spolu s kolegom sme tieto témy preberali 

a keď sme rozmieňali na drobné niektoré úsporné opatrenia, tak dospeli sme k záveru, že 

teda, poviem veľmi objektívne, lebo čísla bohužiaľ vždy pokazia dobrý dojem. Škrtnúť 

malé MČ, ktoré boli niekedy na stole, tak to nie je režim racionalizácie. Mnohokrát  

je režim racionalizácie urobiť opatrenia na úrovni aj menších, aj väčších MČ, pretože  

pri spájaní alebo pri nejakom dávaní do určitej skupiny aj väčších MČ, tak vtedy dochádza 
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k reálnej úspore a to asi mnohí dajú za pravdu, keď vidia tie personálne náklady.  

No a v princípe náš návrh, ktorý diskutujeme a riešime aj s parlamentným inštitútom  

v Národnej rade, ale aj s legislatívou na Ministerstve vnútra, kam patrí táto téma, ale aj  

s legislatívou Národnej rady, pretože táto téma sa riadi aj zákonom, samozrejme zákonom 

o meste Košice a tie právne nároky sú tam iné ako pri možno VZN-kách. Tak dospeli sme 

určitým modelom k nami už prezentovanému modelu aj na spoločnej diskusii, ale aj  

v médiách, že tým najdiskutovanejším a možno najvhodnejším by bol model 6 MČ.  

My sme v poslednom týždni reflektovali na tú spoločenskú objednávku a dali sme to aj 

do polohy nejakej podpisovej akcie ľudí, Košičanov. V uliciach mesta sme začali túto 

iniciatívu aj fyzicky, ale aj v online forme. Bola zriadená platforma www.stop22.sk, 

pretože pri naozaj očistených dátach bolo vyčíslené, že nejakých 8,4-8,7 mil. EUR sú 

personálne náklady v MČ. Keby sme chceli ísť populisticky, tak tie čísla nafukujeme, ale 

my sme ich chceli zreálniť a dali sme von naozaj aj čísla, ktoré sa týkali možno aj 

nákladov na sociálne služby a ďalšie opatrenia. Takže vy to dnes nevnímate úplne tak, že 

ideme baranidlom proti starostom, my naozaj hľadáme opatrenia a robíme všetko pre to, 

aby v Košiciach väčšinové obyvateľstvo malo splnenú spoločenskú objednávku a dávame 

priestor samozrejme diskusii. K dnešnému dňu nie je predložený materiál do Národnej 

rady, čiže ten ešte stále môže zrieť, môže ho ktokoľvek pripomienkovať. Verejnosť, 

starostovia, Rada starostov, budeme reflektovať na akékoľvek uznesenie, ktoré mesto je 

ochotné a schopné v rámci zastupiteľstva prijať a zároveň nebránime sa žiadnej ďalšej 

diskusii, ale my sme v tom návrhu zákona naozaj vycizelovali mnoho opatrení, nielen čo 

sa týka počtov MČ a poviem to takto, toho modelu miestnych častí, ktoré dnes sú MČ, 

ale v tom novom modeli by mali byť miestnymi časťami, aby neprišli ľudia a ani 

obyvatelia, ktorí tam žijú alebo tam majú trvalé pobyty o svoju identitu a zároveň  

o akúkoľvek heraldiku alebo čokoľvek historické. Na druhej strane treba reflektovať  

na to aj manažérskym opatrením, a to jedným z manažérskych opatrení je aj pozícia 

tretieho námestníka, ktorý by mal implementovať túto tému na úrovni mesta. My sme sa 

zhodli dokonca aj na poslednej diskusii s Košickým klubom, pretože reflektovali na túto 

tému, že ak by sa čokoľvek aj prijalo, tak dnes nie je možné to implementovať na úrovni 

mesta. My sme to mali už vyriešené v tom našom návrhu, takže naozaj myslíme  

na to sprocesovanie, aby to bolo jednoduchšie a aby sa to mohlo dostať do života.  

To, v akom časovom horizonte by to bolo prijaté, je aj vec legislatívy a tej legisvakačnej 

lehoty, ktorá musí byť dodržaná z hľadiska implementácie zákona. A na druhej strane, 

samozrejme, reflektujeme aj na vaše požiadavky ohľadom možno kompetencií MČ, 

pretože vnímame tie výtky, že teda malé MČ síce majú, resp. historické MČ síce majú 

povinnosti, ale nemajú na to financie. Väčšie MČ síce majú trochu viacej financií 

vizuálne, avšak nie v prepočte na obyvateľa, ale nemajú kompetencie tak dané, akoby 

možno chceli. Dnes prebieha medzimestská analýza medzi Košicami a Bratislavou.  

Je to na pôde Parlamentného inštitútu. Robíme na tom s Ministerstvom vnútra, zároveň, 

aby sa sekcia verejnej správy tiež dostala do tej polohy. Takže na jednej strane by došlo  

k nejakým racionalizačným opatreniam, na druhej strane by mohlo dôjsť k nejakým 

rozviazaniam kompetencií a kompetentnosti starostov, vzhľadom aj k rozpočtom a možno 

k ďalším úrovniam, možno aj výberu daní. Uvidíme, že čo prinesie ten výsledok.  

No a v neposlednom rade my diskutujeme aj na úrovni zákonodarného orgánu,  

aj na možno zväčšení toho funkčného obdobia v samospráve, v obciach a mestách,  

čo sa týka starostov, ale aj poslancov a samozrejme primátorov na 5-ročné funkčné 

obdobie. Takže takto v skratke by som vám definoval asi ten základ, samozrejme, ak pani 

starostka ako predsedkyňa Rady starostov bude súhlasiť, tak ten náš návrh by sme jej 

poslali, samozrejme vyšpecifikovaný aj v paragrafovom znení. Ešte dodám,  

že samozrejme je tam aj reflexia na počty miestnych poslancov v nových celkoch.  
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Aj mestských poslancov, pretože dnes je mestských poslancov 41. My máme určitý 

prepočet, ktorý má reflektovať aj na to, aby aj MČ historická, ktorá dnes nie je veľkou 

MČ, mala svoje zastúpenie v mestskom zastupiteľstve. Neviem, či úplne 1:1, ale budeme 

sa snažiť nastaviť ten model tak, aby nikto neprišiel, skrátka z hľadiska demokracie  

a samozrejme aj s pánom primátorom to nastavíme tak, aby to malo šancu na úspech. 

Takže ja ešte pripomeniem, že mnohí hovoria, že niektoré celky sú menšie, niektoré 

väčšie v našom modeli. Pozrite, Petržalka funguje o 1 starostovi, 2 zástupcoch  

a 35 miestnych poslancoch. Petržalka má 115  tis. obyvateľov a nemám pocit, že by došlo 

k nejakému výraznému obmedzeniu demokracie alebo akémukoľvek ukráteniu ľudí. 

Takže asi toľko na úvod. Ďakujem pekne. Áno, termínovanie predloženia návrhu  

do parlamentu je zhruba na 9. mája, ale vtedy je posledný deň, kedy sa môžu predkladať 

návrhy na júnovú schôdzu. Ten model môže ešte chvíľočku nejak bežať terénom a zrieť. 

Možno ešte vyšpecifikujeme iný termín podania, ale v princípe môže to byť dodržané  

aj z hľadiska tej lehoty na predloženie zákona a predpokladaného schválenia do konca 

roka aj v neskoršom čase, ale naozaj 31.12. musí byť ten zákon v živote. Takže teda  

na podpise asi aj u prezidenta a ďalej, takže takto na začiatok ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Možno keby som vás mohla poprosiť o doplnenie, pretože 

nie všetci vedia, keď ste spomínali tých 6 MČ, ktoré by to mali byť MČ alebo ako by 

došlo k tomu zlúčeniu? Lebo nie každý bol na tlačovke alebo nie každý sleduje sociálne 

siete. Čiže o ktorých MČ alebo o akých okresoch hovoríme? A teda ako by ten proces 

zlučovania mal nastať? Nepodarí sa rozšírenie mandátu na 5 rokov, teda podľa toho,  

ak by to bolo schválené v Národnej rade, potom všetky tie veci, ktoré by prešli, by boli 

vlastne realizované od nasledujúceho volebného obdobia? Tak to myslíte? S termínom, 

že by boli v platnosti od nasledujúceho volebného obdobia.  

  

p. Šimko, poslanec NR SR: Nie je tam vyšpecifikovaný dátum, pretože to nie je možné urobiť 

vzhľadom tomu, že nevieme, kedy budú voľby, kedy bude prevzatý akýkoľvek mandát 

alebo kedy budú vyhlásené voľby.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, z mojej strany zatiaľ toľko. Kolegovia, neviem,  

či ešte pán poslanec chce. Nech sa páči, odpovedzte, keď môžete na tú otázku, keďže 

pýtali sa aj starostovia na ten model, ako by mal podľa vás vyzerať.  

  

p. Šimko, poslanec NR SR: Ten model bol niekoľkokrát zverejnený aj v mediálnom priestore. 

Ja som naozaj aj s kolegom dopytoval, aj vaše pohľady, ale vnímam, že toto je téma, ktorú 

nevie vyriešiť možno dnešné zastupiteľstvo do zdarného konca pre všetkých alebo 

nejakou väčšinou, pre ktorú by toto bolo do nejakej miery kompromisom  

a konsenzuálnym riešením. V princípe malo by to reflektovať zhruba okresy. Čiže okres 

Košice 1 s výnimkou Starého Mesta, kde máme za to aj tým, že mám v Starom Meste 

kanceláriu aj kolegov, tak vnímame tie, poviem to takto spoločenské strety, ale nie je to 

kvôli tomu, že by som tam mal kanceláriu. Môžem ju mať kľudne aj v Barci.  

Takže vnímam aj od ľudí, aj od Staromešťanov informácie o tom, že dnes je stav 

mnohokrát aj napätia medzi tými ľuďmi, ktorí žijú v historickom centre, ale aj mnohokrát 

v Starom Meste všeobecne a stretáva sa tam aj nočný život, sú tam aj rôzne podniky.  

Je to miesto alebo MČ, kde je väčší výber daní z prenocovania a má to svoje rácio.  

Na druhej strane je tam výrazný deficit parkovania a parkovacích miest, ale aj problémov 

s takými operatívnymi činnosťami, ako je odpad a rôzne témy čistoty nielen v historickom 

centre, aj v širšom centre. A na druhej strane je tam zároveň aj väčší príliv turistov, čiže 

tá MČ by sa mala nejakým spôsobom aj vysporiadať s tým, ako je na rane, pretože každý, 
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kto príde, tak hodnotí to mesto práve podľa centra mesta a Staré Mesto má toho vysoký 

podiel. Na druhej strane vnímame, že MČ Luník IX je špecifickou MČ, ktorá má určité 

postavenie aj vo vzťahu k Úradu vlády a Úradu splnomocnenca pre rómske komunity 

vzhľadom k podielu obyvateľstva, ktoré tam žije. Má svoje potreby, má potrebu možno 

aj vnímania toho svojho lídra cez toto bližšie vedenie, ktoré dnes vnímame aj my, že 

mnohokrát práveže my sme pre nich tí cudzí, hej? Poviem to úplne otvorene. Na druhej 

strane je to ekonomický argument, pretože miera spolufinancovania v takejto MČ s takým 

výrazným podielom obyvateľstva MRK má 0 % spolufinancovanie vzhľadom  

k eurofondom naviazaným na Úrad splnomocnenca pre rómske komunity. Takže ja som 

o tom diskutoval aj s pánom Daškom so splnomocnencom, nebola tam žiadna  

ani prekážka, ani predpojatosť. Práve naopak, bolo to vnímané veľmi, veľmi pragmaticky. 

No a tie ostatné MČ v okrese Košice 1: Ťahanovce, Sídlisko Ťahanovce, obec Kavečany. 

V tom prvom návrhu samozrejme Sever, Džungľa. Na druhej strane je tam Košice 2,  

kde to reflektuje, malo by to byť podľa celkov a podľa počtu obyvateľov  

cez 70 tis. obyvateľov v tejto MČ, čo my zatiaľ nevnímame ako nejakú výraznú prekážku 

alebo výrazný problém, pretože dnes sa väčšie celky dajú spravovať veľmi efektívne  

aj z hľadiska geografie, aj z hľadiska nejakých úloh pre možno vicestarostov. V tejto 

polohe by som chcel povedať, samozrejme, že možno garancia pre množstvo 

vicestarostov, na každých začatých 30  tis. obyvateľov by mal byť garantovaný  

1 vicestarosta pre MČ. Čiže ak spomeniem Staré Mesto, tak garantovaný by mohol byť 

aspoň ten 1. vicestarosta. Ak sa pozrieme na MČ Západ, tak pri 73 alebo  

76 tis. obyvateľov by to mali byť 3 vicestarostovia. Čo dáva veľkú logiku samozrejme  

aj k tomu územnému rozdeleniu. Čo sa týka možno Šace a MČ, ktoré sú na spojnici medzi 

Západom a Šacou, samozrejme KVP má tiež svoju veľkosť aj svoje okolie, takže tam  

by tiež mohla byť tá miera zastupiteľnosti. No a západ ako taký, ktorý by bol možno tým 

centrom MČ Košice 2 po novom alebo v tom modeli spomenutom, taktiež by mohol 

samozrejme mať svojho vicestarostu u seba pre manažérsky výkon. Na druhej strane, 

samozrejme vnímame aj tie úradovne, resp. dnes tie sídla MČ, po novom možno 

miestnych častí, ktoré by samozrejme slúžili tomu účelu styku s občanom. Na druhej 

strane tým, že dochádza k nejakému centralizovaniu manažérskeho výkonu, tak mali  

by tí ľudia možno menšie zastúpenie v tých úradovniach alebo v tých budovách, ktoré sú 

dnes MČ alebo sídlami mestských častí a zároveň by mali slúžiť aj obyvateľom, ktorí tam 

žijú. Čiže ak má niekto potrebu mať denné centrum MČ, ideálne miesto je budova 

miestneho úradu. V dnešnom modeli je to síce úrad, ale v novom modeli by to mohol byť 

napr. miesto pre stretávanie ľudí alebo stretávanie rôznych záujmových skupín, či už 

mladšej generácie, staršej generácie alebo rôznych krúžkov detí, keď majú kapacitné 

problémy. Takže naozaj by to mohlo byť centrum rôznych generácií. Ak prejdeme  

k okresu Košice 3, tak tam logicky podľa rozvrstvenia samozrejme vyplýva možno  

v nejakom modeli Dargovských hrdinov a Košická Nová Ves. Ja som diskutoval aj  

s pánom starostom Babušíkom, ktorý mal samozrejme videnie aj tej Panorámy. Tam by 

muselo dôjsť asi k rozdeleniu katastrálneho územia, ak by to takto malo byť. Čo je  

pri pozemkových úpravách mnohokrát problém z hľadiska lehôt, z hľadiska verejnej 

vyhlášky a rôznych procesov. Takže toto nie je tak jednoduché rozdeliť alebo urobiť.  

Na druhej strane, ak sa bavíme o nejakom modeli, poviem to takto, včlenenia 

katastrálnych území do MČ, tak nie je zas až taký problém, možno dôjsť k nejakej dohode 

pri inej MČ v rámci kompenzácie pre Dargovských hrdinov alebo pri nejakom 

proporčnejšom rozdelení, ale toto je asi na širšiu diskusiu. A v neposlednom rade okres 

Košice 4, ktorý reflektuje samozrejme celý okres a tá nová MČ by mohla sa nazývať 

Košice 4 a mať v sebe, samozrejme zahrnúť tú dnešnú MČ Jazero, Vyšné Opátske, Barcu, 

Krásnu, Šebastovce, Juh. Takže to je asi tak na začiatok, ale ja si myslím, že toto máte 
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mnohí načítané a dnes tým, že prebieha aj tá petícia, tak na tej stránke je to všetko 

vyšpecifikované aj v hárku. Takže ďakujem veľmi pekne.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nie sú všetci na sociálnych sieťach, takže aj s rešpektom 

ku kolegom, ktorí teda nie sú na tých sociálnych sieťach, keďže to nie je povinnosťou. 

Dobre, kolegovia diskusia, debata je otvorená. Pán poslanec, ešte otázočka, keď môžem. 

Čiže vy spomínate 9. mája bez ohľadu na to, aké by boli uznesenia a odporúčania z mesta 

Košice. Čiže ak tu vznikne nejaký návrh, že teda bude tých MČ 8 alebo neviem 11, 10. 

Prijme sa uznesenie, čiže aj napriek tomu vlastne ten návrh budete dávať toho 9. mája?  

  

p. Šimko, poslanec NR SR: My máme dnes ten návrh vyšpecifikovaný, ale my stále  

aj zdôrazňujeme, že čakáme na rozhodnutie mestského zastupiteľstva, Rady starostov, 

vedenia mesta, aby sme náhodou naozaj boli nápomocní tomu procesu. Ak nedôjde  

k dohode, sme pripravení to nejakým spôsobom predložiť, aby sa to stihlo, aby naozaj 

bol vypočutý aj ten názor ľudí. Pretože máme za to, že ľudia nechcú mať zvyšujúce sa 

dane práve mnohokrát kvôli tomu, že treba viacej peňazí v tom systéme a to sú 

nespochybniteľné fakty, ktoré dnes sú. Áno, akýkoľvek rozpočet je stále nízky a dalo by 

sa stále robiť viac, pretože takisto máme za to, že 2. najväčšie mesto si vyžaduje svoj 

zákon a nie sme priatelia rušenia takejto platformy alebo takéhoto výsostného postavenia 

tohto mesta a zároveň budeme reflektovať vašu dohodu, ak to teda viete zvládnuť  

na úrovni mestského zastupiteľstva a dospejete k nejakému modelu, ktorý bude pre vás 

prínosný a pre vás aj naozaj bude preukázateľne šetriť prostriedky. Ja budem len rád  

a budeme radi, ak sme vás týmto mohli k tomuto nabádať, aby k tejto dohode došlo. 

Pretože samozrejme vnímame aj tie ponosy mnohých ľudí, ktorí povedia "O nás, bez 

nás.", "Z Bratislavy od zeleného stola." a takéto floskule, ktoré som vnímal. Dostával som 

mnohokrát aj nepríjemné odkazy, ale keďže sedím mnohokrát pár metrov s mnohými 

kolegami od seba, ktorí sú naozaj nepríjemné osoby, tak toto pre mňa už naozaj nie je 

nejaká výstraha. A musím povedať, že budeme reflektovať vašu dohodu, ak nebude 

spochybnený zákon o meste Košice cez Ústavný súd a posledným protestom generálneho 

prokurátora, tak budeme to rešpektovať aj tak, ale naša podaná ruka v prospech ľudí, ktorí 

si vyžadujú túto úpravu tu samozrejme je. Ak bude akékoľvek uznesenie budeme 

implementovať, rešpektovať alebo dáme to dokopy tak, aby to bolo v poriadku a budeme 

nápomocní Košičanom a mestu Košice.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne, hlási sa pán námestník, nech sa 

páči, pán námestník, máte slovo.  

  

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Ja mám jednoduchú otázku. 

Mám tu viacero síce vecí, ktoré by som pánovi poslancovi sa ho rád opýtal, ale tá základná 

je vlastne to, čo povedala aj pani starostka a zároveň mestská poslankyňa. Ak sa mestské 

zastupiteľstvo opätovne uznesie, lebo sú tu nejaké návrhy od kolegov z Košického klubu, 

ale ak sa mestské zastupiteľstvo opätovne uznesie, že predsa len chce počkať na výsledky 

tej analýzy, napriek tomu podáte ten svoj návrh alebo počkáte na výsledky tej analýzy 

nezávislej? Ďakujem.  

  

p. Šimko, poslanec NR SR: Otázka výborná, pretože ja už naozaj už trištvrte roka čakám  

na analýzu. Najprv mala byť robená z rozpočtu, teraz sa prehodila do úrovne eurofondov, 

čo samozrejme vítam, že nebude hradená z rozpočtu mesta. Na druhej strane, ja osobne 

si myslím, že toľko rokov prešlo, že je to naozaj pomalé. Bohužiaľ, dnes, keď si 

ktokoľvek zoberie čísla, dáta, tak zistí, že 0 MČ znamená najväčšia úspora a to sa 
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nebudeme klamať za týmto stolom. Akokoľvek rovnostranný je, tak to je a ja na druhej 

strane si nemyslím, že 0 MČ je prípustná miera pre 250 tis. mesto a my ten návrh podáme 

a uvidíme, aká bude zhoda, aká bude nejakým spôsobom implementovateľná väčšina  

v Národnej rade. Ja otvorene hovorím, že diskutujem na tieto témy aj s kolegami  

z opozície. Nemáme problém o tom rozprávať aj s väčšinovými opozičnými stranami  

a práve tam som našiel pochopenie taktiež okrem koaličných partnerov, že naozaj treba 

urobiť nejakým spôsobom racionalizáciu. Pretože aj oni to vnímajú a majú tie informácie 

aj z tohto terénu alebo z Košíc, že tiež tu majú kancelárie aj koaliční, aj opoziční poslanci 

a vedia o tom, že je to vec, z ktorej ľudia nie sú komfortní a vidia mnohokrát možno aj 

deficit vo svojej MČ bez ohľadu na to, kde žijú a vnímajú to tak, že treba nejakým 

spôsobom presmerovať ten tok peňazí inde.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže asi ste odpovedal, že bez ohľadu na to, či bude 

dokumentácia urobená, návrh bude podaný. Nech sa páči, pán námestník.  

  

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pri obhajobe toho návrhu, ktorý zaznel v zastupiteľstve, 

na základe ktorého sa táto analýza spracováva, tak ja sa chcem poďakovať hlavne  

2 ľuďom, a to je pán starosta Ténai, starosta najväčšej MČ rozlohou v Košiciach a pán 

starosta Krcho, ktorého by niekto mohol požadovať ako jedného zo starostov tých 

menších MČ. Práve preto pre mňa je to zaujímavé, že kolegovia nechcú počkať, napriek 

tomu, čo pán Krcho pri tej obhajobe toho návrhu povedal, že či sa rozhodneme tak alebo 

tak, je podstatné vedieť na základe akých dát a vysvetliť potom tým obyvateľom, prečo 

sme sa takto rozhodli. Vy sám ste priznal vo svojom príhovore, že väčšie celky sa dajú 

spravovať veľmi efektívne a mňa mrzí, že som častokrát asi jediný, kto je ochotný sa 

baviť o tom, že či vôbec mesto Košice potrebuje MČ. Čo ste aj vy sám priznal v tomto 

svojom príhovore. Zároveň chcete zvyšovať počet poslancov, pritom predchodca  

na primátorskej pozícii a človek, s ktorým vy blízko ste spolupracoval a spolupracujete, 

pán Raši, znižoval počet mestských poslancov a tiež argumentoval, že to zastúpenie bude. 

Chcete znižovať počet MČ, ale chcete zvyšovať počet starostov, tzn. že namiesto  

22 starostov tu budeme mať 18-21 starostov a vicestarostov. To znamená, platovo stále 

na tomto apriori mestská správa neušetrí. Chcete zachovávať aj úradovne, napriek 

pokračujúcej digitalizácii procesov vo verejnej správe a na meste Košice. Hovoríte,  

že potrebujú samosprávy šetriť, ale nevnímate to, že mesto Košice je rozpočtovo zo strany 

štátu niekoľko rokov späť. Čiže keby sme sa chceli baviť o tom, aby mesto Košice mohlo 

investovať, o čom vy hovoríte, tak sa bavme o tom, že nám vráťte to, čo ste nám od dôb 

predchádzajúcich vlád, zo strany štátu zobrali. Ale vy sa nechcete rozprávať o tom, ako 

nahradiť samospráve, ako je mesto Košice, tie príjmy, ktoré malo, ale hovoríte o tom,  

ako za mňa trošku populisticky voči vašim voličom, ušetriť. Áno, obyvatelia Košíc volajú 

po zmene, ale tá zmena musí byť dôsledne pripravená. Keď ja tu počúvam, že prebiehajú 

nejaké rozhovory aj na odborných orgánoch štátu, je zaujímavé, že mesto Košice do nich 

nebolo zapojené. Ja som tu prišiel dneska s očakávaním, že tu predo mňa a predpokladám, 

že aj páni starostovia, že pre nich predložíte tento návrh. Ale tento návrh tu nie je. Spojiť 

2 MČ alebo spojiť mesto s mestom nebude jednoduché. Už len pri preberaní mestskej 

plavárne sme si to zažili, že aké komplikácie to malo. V dobrom aj v zlom, čo sa všetko 

objavilo pri tom. MČ sú ešte zložitejšie celky. Myslím si, že uponáhľať tento proces  

len preto, aby sme sa mohli ukázať pred voličom, nie je to správne riešenie, a preto 

navrhujem aj kolegom, aby sme počkali na výsledky tejto analýzy. Tejto odbornej 

analýzy, ktoré má vypracovať prostredie, ktorému verím, že budeme všetci dôverovať, že 

spracovalo toto analýzu nie politicky, ale odborne s tým, aby podalo Košiciam ten najlepší 

možný model budúceho spravovania. Ďakujem veľmi pekne.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne za príspevok. Hlási sa, samozrejme, 

necháme priestor na vyjadrenie. Hlási sa pán starosta Nigut, nech sa páči, Janko, máš 

slovo. Počkáš tú chvíľočku? Nech sa páči, pán poslanec.  

  

p. Šimko, poslanec NR SR: Chcel som zareagovať, pretože ušiel mi kontext. Pán viceprimátor, 

ja som myslel, že to má byť vecná diskusia, nie nejaký politický by som povedal, že 

žargón na to, aby sa tu hovorilo o tom, čo komu, kedy, kto. V princípe áno, bývalý 

primátor Richard Raši, ktorý je dnes predsedom Národnej rady, o to viac sa teším, že má 

akýkoľvek racionalizačný model šancu na úspech, pretože v parlamente, v Národnej rade 

už tento zákon bol na úpravu. Tak áno, znížil počet mestských poslancov v danom čase, 

asi v roku 2012-2014, v tom čase, keď sa robili aj racionalizácie počtu miestnych 

poslancov, zhruba o 35 % alebo 40 % v niektorých MČ. Bol som pri tomto modeli, 

poviem to otvorene, keď sa rátali a prepočítavali všetky možné dopady. A práve vtedy 

došlo k úspore viac ako 0,5 mil. EUR v rozpočte mesta na poslancov miestnych 

každoročne. Čiže k dnešnému dňu zhruba 6 mil. EUR, čo si myslím, že nie je málo  

a neutrpela demokracia ani žiadna MČ tým, že je menej miestnych poslancov. Avšak 

vtedy počet MČ ostával rovnaký. Dnes hovoríme o tom, že počet MČ bude 

zracionalizovaný z 22 na 6. Na druhej strane práve vyvažujeme akýkoľvek návrh, ak ste 

si všimli a diskutujeme o tom, veľmi radi, ak niečo sa niekde uberá, tak na druhej strane 

sa tej demokracii alebo tomu výkonu pridáva. A práve menším počtom MČ sa pridáva 

väčší počet mestských poslancov a nebude ich 80 ako v 90. rokoch, ale ten návrh bol 

zhruba na 45-49, ale je to na diskusiu tak, aby žiadna MČ neprišla skrátka. Na druhej 

strane určite mi nechcete povedať, že náklad na mestského poslanca v stovkách eur 

vykompenzuje naozaj náklady na MČ v desiatkach až státisícoch ročne. Hej? Takže 

skúsme sa baviť pragmaticky a ja tiež viem zaútočiť a verte mi, že dosť výrazne na stranu, 

ktorá bola vo vláde, v ktorej ste a oholila aj toto mesto o desiatky miliónov eur a pán 

primátor mi to dá určite za pravdu, pretože to cíti aj na rozpočte. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne za príspevok. Pán starosta Nigut máš slovo, 

nech sa páči.  

  

p. Nigut, starosta MČ Košice - Ťahanovce: Ďakujem pekne za slovo. Tiež mám zopár otázok, 

ale postupne, ak môžme. Chcem sa opýtať, neviem, prečo nás tlačí ten čas, ak nechceme 

urobiť naozaj historické chyby opäť, ako to bolo v histórii, ale pragmatická otázka. Pokiaľ 

by bol nejaký model iný, či už z Rady starostov alebo ja neviem, z návrhu mesta, ktorý 

by prišiel do parlamentu, je možné, že by ste vedeli o ňom uvažovať alebo by ste iba 

striktne tých 6 častí čo reprezentujete chceli? Lebo zatiaľ mi chýba naozaj finančné 

vyjadrenie týchto modelov a toto za to by som sa rád prihovoril, aby sme vedeli. Ak máme 

naozaj ušetriť, tak potom, aby v tých paragrafových zneniach alebo teda aspoň minimálne 

boli nejaké finančné vyhodnotenia, aké sú výdavky, či už na prezentovaných tretích 

námestníkov, ďalších poslancov. Viete, lebo to je už iný zákon, to už nie je zákon o meste 

Košice, to už je zákon o odmeňovaní verejných funkcionárov a tam myslím si, že nikto 

nehovorí o limitoch a myslím si, že tam budú unikať peniaze a de facto naozaj hrozí, že 

sa neušetrí vôbec nič. Prihováram sa preto, lebo naozaj som mal MČ, kde šetria dosť 

peňazí a pokiaľ budú aj 6, 4 alebo neviem koľko MČ, tak naozaj v tom molochu tých 

úradníkov sa stratí tu, o čo vlastne teraz chceme ušetriť. Tak zatiaľ toľko. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán Sitkár, pán poslanec, máš slovo.  
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p. Sitkár, poslanec MZ a poslanec NR SR: Ďakujem pekne. Ja by som uviedol tak, že v podstate 

už v minulosti som predkladal nejaký počet na zníženie, ešte za pána Rašiho. Momentálne 

ja som bol za ešte nižší počet, a to 4 alebo 5 s tým, že samozrejme ten Luník IX nechceme 

percentuálne znížiť natoľko, aby potom boli vyňaté z nejakých fondov. Tak sme to 

ponechali v čísle 5, z mojej strany bez historického centra mesta, z toho Starého Mesta. 

Naozaj iba na základe tých bývalých okresov. Čo sa týka tých poslancov, viete, ja od roku 

2002 sa pohybujem v tejto komunálnej politike a povedzme si pravdu, koľko %  

z poslancov vám vyvíja nejakú činnosť? Ja sa nebavím o Národnej rade. Ja čo sledujem, 

viete, možno z 13-tich 3-4 niečo urobia, niečo riešia, niečo vytvoria pre MČ, ostatní  

sa vezú. Koľko zástupcov starostov robí na 8 hod. pracovný čas, ako som robil ja, mi 

povedzte. Lebo kde prídem, kde sa opýtam, tak príde na 3-4 hod. týždenne do práce. Nie, 

majú 8 hod. úväzky. Takže ja tú úsporu vidím a naozaj, ja som chcel dôjsť k nejakému 

kompromisu, preto sme s Igorom došli na nejaké číslo 6, aby tá úspora bola čo najvyššia. 

Je možné hľadať nejakých 7-8, ale určite nie 12-14, ako sme počuli teraz naposledy.  

Je možné, že to ešte vieme zmeniť, nejaké to číslo, ale naozaj to 6 je také číslo, ku ktorému 

sme dospeli na základe nejakej dohody, na základe toho, že tie bývalé okresy, vieme,  

že to fungovalo aj v minulosti a ľudia neutrpia žiadnu škodu, ak to tak bude.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne za vaše vyjadrenie. Hlási sa pani starostka 

Anka Súkeníková, starostka MČ Juh, nech sa páči.  

  

p. Súkeníková, starostka MČ Košice - Juh: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo, 

dobrý deň. Ja by som rada reflektovala na pána poslanca Národnej rady. Jedná sa o to,  

že nie všetci sú poslanci, ako sú. Moji poslanci, napr. robia, môj zástupca starostky je  

na 40  %, pravidelne sa zúčastňuje na rokovaní, chodí, zastupuje ma a chodí na úrad každý 

jeden deň. Takže nedá sa povedať, že nie všetci nerobia. Ja by som sa aj rada opýtala, 

prečo stále sa bavíme o Košiciach, keď aj Bratislava má veľa MČ. A by ma zaujímalo 

potom, keď bude 6 MČ, čo bude s kompetenciami? Že či budú rozdelené aj kompetencie.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: No toto nemá význam potom taká reforma. Reforma má 

význam len vtedy, keď bude aj kompetenčná. Toto potom treba hodiť do koša. Čiže 

reforma musí byť ekonomická, administratívna, ale zásadne, čo v meste nefunguje a toto 

si treba opakovať, čo v našom meste nefunguje alebo v MČ? A čo treba zmeniť? A treba 

skloňovať aj slovíčko občan, hej? Toto je veľmi dôležité.  

  

p. Súkeníková, starostka MČ Košice - Juh: Faktická poznámka. Áno, ale tie kompetencie, 

nebolo povedané, že či budú rozdelené a akým spôsobom. Či aj verejné osvetlenie, zeleň.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Všetko. Nech sa páči a potom pán starosta Petrovčík.  

  

p. Šimko, poslanec NR SR: Zareagujem na pána starostu Niguta. Na jednej strane,  

áno, mnohokrát je otázka, že prečo nová nejaká pozícia, nový počet poslancov alebo niečo 

podobné, ale na druhej strane my sme sa aj na diskusiu s Košickým klubom, s pánom 

starostom Lörincom a Babušíkom venovali téme, že kto zimplementuje takúto reformu 

alebo racionalizáciu na úrovni mesta. No a na druhej strane ja vnímam to pnutie, že nie 

každý starosta, poslanec má oporu možno vo vedení a pod. Je to úplne prirodzené,  

lebo však fungujú nejaké väčšinové systémy. Tak preto je výrazne pozitívnou aj barličkou 

pre vedenie, na druhej strane aj pre jednotlivé MČ, aby mohli mať garantovaného človeka 

na meste, ktorý to má za úlohu zimplementovať. Ak to bude viceprimátor v polohe 

zamestnanca, tak to bude samozrejme plat, ktorý mu prináleží. Ak by tam bol niekto,  
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kto už verejnú funkciu zastáva, tak dnes nemusí ten plat byť plný, ale môže ho mať  

na nižšej úrovni, môže mať minimálnu mzdu. Takže toto nie je zase až tak nákladovo 

šialená položka. Na druhej strane by to mal byť naozaj partner ako pre tie MČ,  

tak pre mesto a možno aj pre riaditeľa magistrátu. A aj v tom návrhu sa píše presne 

kompetencia toho 3. námestníka, takže toto nie je nič, myslím si, že nenormálne.  

A my samozrejme ten návrh dáme pani predsedkyni Rady starostov a bude vám ho môcť 

rozdistribuovať, aby ste si ho pozreli. Ešte zareagujem na tú analýzu. Kedy má byť vlastne 

hotová? Lebo už som počul 7 termínov, ani jeden ešte nebol. Či vôbec do konca roka  

by bola, lebo ak nebude do konca roka, tak tým pádom nie je možné urobiť zmenu zákona 

tak, aby platila od roku 2026, od nového volebného obdobia. Takže možno sa dostaneme 

k tomu, že keď budeme čakať na analýzu, tak minie sa čas na to, aby bola akákoľvek 

zmena a možno aj to jej účel, aby v v roku 2026 zostali počty MČ nedotknuté.  

Keď pozerám na mnohých, ktorí sa usmiali, tak som to samozrejme trafil. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Myslím si, že takéto veci nie. Sme tu na to, aby sme 

diskutovali. Ja si tiež kolegovia, myslím, že neblíži sa koniec sveta. Nie je to olympiáda. 

Máme naozaj krátkosť času a tie otázky od kolegov, toto nieže sa usmievajú, sú na mieste. 

Nech sa páči, pán starosta Petrovčik. O tom sme tu, aby sme diskutovali.  

  

p. Petrovčik, starosta MČ Košice - Staré Mesto: Faktická poznámka. Takže ja som chcel 

reagovať a chcel som poprosiť kolegyne a kolegov, že držme tému. My sme sa tu dnes 

stretli kvôli nášmu mestu a našim MČ. Čiže vážne, nebolo by dobré, keby sme si tu začali 

vyhadzovať, že no a čo y v Národnej rade a čo tam a tam a v Bratislave a neviem kde 

všade. Držme sa nášho teritória a ozaj dajme politiku bokom. Ja sa chcem poďakovať, 

lebo ja to vidím rovnako tak a ja uvediem príklad z našej MČ. Je všeobecne známe, že ja 

mám 13 poslancov. Je dnes pomaly polovica apríla a my dodnes nemáme prijatý rozpočet. 

A keď sa pýtam, keď sa vôbec viem koho pýtať, lebo tí moji poslanci, ktorí majú väčšinu, 

oni nie sú ochotní ani prísť sa rozprávať. To nie, že do práce, ani vôbec komunikovať. 

Čiže takto si ja nepredstavujem prácu pre občana. A výsledkom je to, že môj návrh 

vyrovnaného rozpočtu, visí od decembra a dnes, v apríli ešte jeden už pozmeňovák prijali, 

ale ten rovno zostornovali o 3 týždne, keď pochopili, že je protizákonný. A toto je príklad 

alebo mám tam poslancov, ktorých ja som rok nevidel v práci. Príde sa podpísať  

na 5 min., raz za pol roka na zastupiteľstve a komisiu. Čiže áno, toto je presne problém. 

Toto musíme riešiť jednoznačne. Takže skúsme už sa odosobniť a poďme naozaj  

aj analýzy. Čiže ja som za to, aby sme to už konečne začali aby sme nečakali ďalší rok. 

Takže toľko mojej strany.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán Nigut a potom pán Krcho.  

  

p. Nigut, starosta MČ Košice - Ťahanovce: Faktická poznámka. Už netreba čakať ďalšie roky, 

treba len pragmaticky začať hovoriť o tom, ako si to predstavujú poslanci. Lebo pozrite 

sa, hovoríte o tom, že treba veci robiť. Myslím, že budem hovoriť aj za kolegov. V malých 

MČ to funguje. Ja neviem prečo a odkiaľ máte argument, že to nefunguje v Košiciach?  

V 14 MČ to funguje. Áno, každý má svoje problémy, ale pokiaľ odbúrame poslancov  

v MČ, ja potom neviem, či to bude zastupiteľná demokracia, keď nechodia teraz do práce. 

Budú potom chodiť, keď dostanú tisícku za odmenu? Prídu do tej práce ako poslanci? 

Viete, to sú také veci, ktoré naozaj buď to bude, že sa tí poslanci vymenia alebo potom 

zachovajme malé fragmenty malých MČ, kde ten výkon je, je výsledok takisto a funguje 

to mesto. Čiže poďme týmto smerom. A ešte jedna taká drobná otázka. Hovorili ste  
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o 5 ročnom mandáte. Bude to len v Košiciach alebo na celom Slovensku? Lebo tá reforma 

by malo byť potom aj na celom Slovensku  

  

p. Šimko, poslanec NR SR: Na celom Slovensku.  

  

p. Nigut, starosta MČ Košice - Ťahanovce: Faktická poznámka. Takže ak vznikne taký chaos, 

že bude vlastne teraz poslanci aj v krajoch na 5 rokov opäť alebo viete. Lebo tie veci, keď 

nie sú na papieri, preto hovorím, ako prečo sa tlačíme do toho 5. mája, keď ešte nevieme, 

ako to bude fungovať? Potom tu nebude chaos už len v parlamente ale už bude aj v meste 

Košice a bude ešte väčší chaos.  

  

p. Šimko, poslanec NR SR: Môžem vás ubezpečiť, že akékoľvek iné rozdelenie MČ by 

reflektovalo aj územné zastúpenie miestnych poslancov z miestnych častí. Takže myslím 

si, že neprišla by skrátka žiadna miestna časť v novej MČ a jej obyvatelia. Ten návrh  

na 5-ročné funkčné obdobie sa dnes diskutuje a robia sa analýzy na úrovni štátu aj 

Parlamentného inštitútu. Takže toto je vec, ktorá sa môže implementovať aj do konca 

roka a myslím si, že nikto z mestských poslancov, z miestnych poslancov, starostov, 

primátorov na Slovensku nebude proti takejto úprave, pretože všetko je racionalizované 

na 5 rokov. Či sú to rôzne plány, či sú to PHSR-ka, či sú to ďalšie opatrenia, ktoré majú 

rozpočtový vplyv. A taktiež aj každému by sa lepšie dýchalo, keď vie, že do 5. rokov 

môže niečo stihnúť, či je to inžinierska príprava alebo je to príprava finančná, rozpočtová 

až po kolaudáciu a odovzdanie tým občanom možno nejakého výsledku. Takže myslím 

si, že toto do konca roka môže byť v legislatívnej realite a bude aj v Košiciach takáto 

diskusia. My prídeme aj s Mišom Kaliňákom debatovať nielen o tomto, ale možno  

aj o tej zastupiteľnosti z úrovne okresov v Národnej rade a o tom druhom modeli 

zástupcov parlamentných cez okresy do Národnej rady. No a uvidíme, ako sa to možno  

v priestore bude vnímať ľuďmi a zatiaľ reflektujú na to pozitívne, takže asi sa im to páči 

a nevidím v tom zatiaľ nejaký problém. Áno, mnohokrát akákoľvek zmena potrebuje 

otvorenú myseľ a ja verím, že sa o nej môžme baviť. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tu, keď môžem vás doplniť alebo sa opýtať, sa kolegovia 

pýtali. Čiže tento váš návrh hovorí potom o všetkých tých samosprávnych 

kompetenciách, ktoré by mali byť jednotné pri tom novom usporiadaní? Hovorí aj  

o financovaní? Čiže ako by boli financované tie jednotlivé kompetencie? Pretože teraz 

hovoríme, že budeme riešiť úsporu. Áno, budeme riešiť úsporu možno mzdovú na tých 

štatutároch, poslancoch, ale my vieme dnes, že keď tieto celky pospájame, všetky MČ, 

tie celky, ktoré vzniknú, budú mať všetky kompetencie. Tie isté, ktoré majú malé MČ. 

Dnes nám vychádza, že tento model by stál približne 30-36 mil. EUR. Čiže len z jedného 

mešca mesta sa presunie do druhého mešca na jednotlivé okresy alebo celky, ktoré boli 

urobené. Čiže možno aj viac k tým kompetenciám. Pretože bavíme sa teraz o nejakých 

poslancoch, ale toto sú len také skrulinky, také lentilky, či 15, 20, 40, 30 poslancov. Asi 

každého zaujíma, keď niečo vznikne. Čiže jednotné samosprávne kompetencie, 

zrozumiteľné a transparentné financovanie, čo je dnes problém, pretože tu máme 

mačkopsa v rámci tých kompetencií a financovania. Čiže toto zaujíma vlastne kolegov. 

Pretože to usporiadanie, či 45, asi sami vieme, že toto nie sú radovo milióny, ale hovorí 

sa o ušetrení, ale v konečnom dôsledku musíme vedieť, že na tie MČ nepôjde 15,6, ale 

pôjde určite oveľa viac finančných prostriedkov. Pretože preberú správu toho všetkého, 

čo na tom danom území. Aspoň to by malo byť cieľom tej reformy, aspoň keby som to 

tak v stručnosti doplnila kolegov. Tak len toľko.  
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p. Šimko, poslanec NR SR: Tak v princípe tá diskusia prebieha už desiatky rokov, že niekto má 

kompetencie, niekto nemá, niekto ich má finančne kryté, niekto nemá. Ja to vnímam, však 

ja som tu ešte od roku 2011 tieto veci vnímal a v princípe zaheslovať alebo zašifrovať sa 

"Najprv nám dajte kompetencie, potom bude racionalizácia počtu MČ.". Toto je 

odjakživa, to ešte od 90. rokov, toto tu musí fungovať. Takže je to úplne prirodzené.  

Na druhej strane kompetencie si selektuje štatút, ak mám správnu informáciu. My dnes 

prinesieme informáciu, ako to funguje v Bratislave, ako to funguje v Košiciach a urobiť 

nejakú rovnoprávnosť. V tomto je vec súčasného vedenia, možno budúceho vedenia, 

ktoré bude mať možnosť si to upraviť. Samozrejme, ak vznikne niekomu kompetencia, 

no musíme ju mať krytú finančne, ak ju nemá vykonať mesto, tak keď ju vykoná MČ, 

 tak má mať za ňu asi zaplatené. To hovoria aj základné tabuľky. Na druhej strane,  

ak dospejeme možno k nejakej dohode vo všeobecnej, aj z hľadiska kompetencií, ja 

osobne, ale to už sme asi veľmi ďaleko, ale nemyslím si, že napr. v Bratislave MČ 

vyberajú poplatky za dane z nehnuteľností, resp. aj za psa. Veď nech sa to do väčších 

celkov presunie. Môžu tam byť operatívni, poviem to takto, komunikátori, ktorí pôjdu  

od bytu k bytu a tým rozmenením na drobné možno zvýšia výber. Na druhej strane MČ 

dá nejaký poplatok mestu, odbremení sa magistrát o stovky zamestnancov. To všetko je 

asi na debatu. Pozrite, dnes je na stole tento model, o ktorom hovoríme, na druhej strane 

by mal otvárať možno aj iné dvere, ktoré môžu byť na prospech aj manažérskemu výkonu, 

aj príjmovej stránke. Nikto nehovorí, že sa to zimplementuje do roku 2026, ak teda 

nedôjde k nejakým súhrám. Na druhej strane, ak to nastane neskôr, asi sa nikomu nič 

nestane. Pán primátor, vnímal som jeho vyjadrenia, že teda ak tvorca zákona zmení zákon, 

tak nie je nutné ho robiť rok pred voľbami, ale môže to byť aj neskôr. Tak rád sa s ním  

o tom porozprávam.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. S faktickou, pán starosta Lörinc.  

  

p. Lörinc, starosta MČ Košice - KVP: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Skúsim 

reagovať fakticky na veci, ktoré boli povedané. Čo sa týka 5-ročného obdobia, to vnímam 

ako celoslovenskú aktivitu. Je úplne legitímne, len chcel by som upozorniť na problém, 

že ak má obec to požehnanie a má dobrého starostu, tak 5 rokov je skutočne lepšie, lebo 

dokáže dotiahnuť aj strategické projekty, ale sú prípady, kedy obec nemá dobrého 

starostu. Pán Sitkár, určite bude poznať meno Alfonz Halenár a v takom prípade sa  

v tomto návrhu treba baviť aj o tom, aby bola účinnejšia možnosť odvolať starostu.  

Čiže prosím, zamyslite sa aj nad tým, lebo v podstate teraz sú starostovia veľkých obcí 

neodvolateľní na Slovensku, aj keď sa spreneveria občanom. Čo sa týka počtu poslancov, 

je potrebné povedať, že lex generalis je zákon o obecnom zriadení 369, lex specialis  

v tomto prípade 401, ktorá definuje, že máme o stupeň nižší počet poslancov, ako majú 

obce a my, keď sme uvažovali ako Košický klub nad tým našim návrhom, tak sme 

uvažovali tým smerom, že by sme to ešte o 1 stupeň znížili. Pre príklad poviem, obec  

nad 20  tis. ľudí má možnosť mať 11-13 poslancov, určujú to poslanci hlasovaním. 

Spravidla asi všetky MČ, okrem Ťahanoviec nad 20  tis. dali 13 poslancov. My by sme 

navrhovali, aby to bola teda hranica o stupeň nižšie, čiže 9-11. Tým pádom by došlo  

k ušetreniu počtu poslancov a stále by bola zachovaná demokracia. Lebo je potrebné si 

povedať, že demokracia niečo stojí. Čo sa týka vášho návrhu na viceprimátora  

a viceprimátorov, napr. pri modeli 6 MČ, tam by som povedal, že by som nesúhlasil, lebo 

nevidím možnosť reálne vymáhať tie veci. Musí to byť proste štatutárska téma.  

Ak štatutár nebude chcieť, tak viceprimátor proste nebude mať kompetencie a nástroj  

na to, aby efektívne doručil reformu. To vidíme všetci starostovia, všetci, ktorí sme 

zástupcovia niekoho a ja kvitujem, že prichádzate so zmenou, myslím si, že je potrebné 
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zmenu urobiť. Tak to tvrdia aj viacerí kolegovia a myslím si, že by mala byť urobená  

v tomto volebnom období. Myslím si, že diskusia už dlhé roky na stole. Tak isto analýza 

nič nebráni na to, aby bola urobená do toho 9. mája, aby sme videli aspoň nejaké fakty. 

Ja poviem tak, že otvorene som navrhoval 7 MČ kvôli tomu, že keď vytvárate Košice 2, 

tak spájate 7 obcí dokopy a z praktického hľadiska to bude trošku náročné na správu.  

Čiže preto by som dal na zváženie a to som vám aj opakoval osobne, že rozdeliť teda 

Pereš, Poľov, Lorinčík a Šacu dať možno do jedného celku a Myslavu, KVP a Terasu 

spojiť do jedného celku, aby to bolo efektívnejšie a lepšie na správu a zároveň by sme 

nemuseli mať teda 3 vicestarostov v tomto Košice 2, čo mi príde také, že nasilu. A ešte 

posledná poznámka k počtu mestských poslancov. Ja to vnímam tak, že chcete ako keby 

tým starostom, ktorí teraz zastupujú menšie celky, garantovať miesto alebo zvýšiť šance 

na zvolenie do mestského zastupiteľstva. Čo vnímam ako váš ústretový krok, aj keď to 

mnohí neoceňujú momentálne, ale ja by som to robil na úkor existujúcich poslancov. 

Poviem otvorene, na svojom príklade, aby som nikoho neurazil. Či KVP bude mať  

4 poslancov alebo 3 poslancov, tá demokracia a vôľa väčšiny voličov na KVP bude 

zabezpečená. Čiže prosím, viete to garantovať, ale zároveň nezvyšovať počet poslancov, 

lebo my to príde kontraproduktívne, že na jednej strane hovoríme o šetrení, ale na druhej 

strane zvyšujeme počet vicestarostov, zvyšujeme počet poslancov a zachovávame 

úradovne. Tým pádom tam vám nevyjde také šetrenie, ako sa deklaruje. Ďakujem veľmi 

pekne.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem za príspevok. Nech sa páči, pán poslanec.  

  

p. Šimko, poslanec NR SR: Ďakujem za spätnú väzbu. Ja som zaznamenal, že ste dali  

do podateľne žiadosť o zvolanie mestského zastupiteľstva v oblasti vášho modelu, ktorý 

ste predstavili. Ja budem veľmi rád, ak to bude v rozumnom nejakom čase. Neviem, že 

kedy sa uvažovalo o tom zvolaní.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nebola požiadavka o zvolanie. Bol podaný materiál  

do zastupiteľstva, bude predmetom rokovania na najbližšieho zastupiteľstva.  

  

p. Šimko, poslanec NR SR: Ak bude možnosť, ja veľmi rád prídem ako verejnosť, môžme  

o tom diskutovať a keď bude možnosť mať nejaké uznesenie mestského zastupiteľstva, 

tak samozrejme premietneme akúkoľvek vôľu ľudí, ktorých vy priamo zastupujete MČ 

alebo ako starostovia, ktorí sedia v mestskom zastupiteľstva a bohužiaľ sú aj v konflikte 

záujmov. Takže ja budem veriť, že dospejete k nejakej dohode a budeme vám samozrejme 

nápomocní.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Hlási sa pán starosta Krcho, nech sa páči.  

  

p. Krcho, starosta MČ Košice - Košická Nová Ves: Ďakujem pekne. Možno nejaké konkrétne 

otázky, čo ma zaujímajú. Takisto kvitujem, že ste prišli s nejakým návrhom. Prvá taká 

otázka je, dočítal som sa, všade je prezentovaný z vašej strany 89  % Košičanov chcú 

zmenu. Mňa by zaujímalo, odkiaľ tento zdroj máte? To by ma zaujímalo reálne, lebo to 

číslo je 89  %, keď si vypočítame z 250  tis., 230 tis., tak zniekadiaľ tú informáciu musíte 

mať pokiaľ petíciu ste rozbehli len teraz pred týždňom. Čiže to je taká moja konkrétna 

otázka. Druhá otázka, hovoríte 4+1+1. Pýtam sa, prečo segregujeme Luník IX?  

Vieme, že Západ pozostáva z Luníkov 1-9. Prečo je samostatná? Len preto, že tam je 

marginalizovaná skupina alebo neviem aký dôvod? Prečo tá má byť samostatná?  

Prečo ju nespojiť k väčšiemu celku? Máme splnomocnenca úrady vlády atď. atď. To sú 
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zas len nejaké, to môžeme tak obhajovať aj iné MČ. Čiže tam si myslím, že by kľudne 

mohol byť spojený s tou veľkou MČ Košice 2 a má mať svojho zástupcu tak, ako teraz 

má. Takže tam nevidím to rácio prečo tá +1. a taktiež sa pýtam na to Staré Mesto.  

Tiež ste odôvodnili, lebo to je historické. Tak historické sú tu aj tie menšie MČ, také staré 

pomaly ako mesto Košice a tam napr. mi uniká to rácio, že prečo Staré Mesto má ostať? 

Lebo však keď si vezmeme, je tam Historická radnica, všetky oficiálne návštevy primátor 

prijíma v Starom Meste. Ja nevidím dôvod, že by Staré Mesto napr. malo byť samostatné. 

Nevidím to rácio. Teraz pán kolega povedal, je 7.  apríl a on nemá rozpočet. Stále o to 

Staré Mesto sa stará mesto v rámci všetkých kompetencií. Ja si viem predstaviť,  

že primátor by mal sedieť v Starom Meste v historickej radnici. Sú tam priestory na to 

prijímať všetky oficiality. Je tam sídlo prezidentky a prezidenta Slovenskej republiky. 

Čiže je len hovorím, že prečo 4+1+1. 4 okej, s týmto viem sa stotožniť. Čiže to sú skôr 

také otázky, že prečo tie 2 boli tak segregované, keď dokážeme spájať nespájateľné 

niektoré veci.To sú také otázky na zodpovedanie. Ďalej sa chcem spýtať, v úvode vašej 

reči ste povedali, že štát Slovenská republika potrebuje konsolidovať financie, je potrebné 

riešiť reformu samosprávy ako takej na celom Slovensku. Moja konkrétna otázka je,  

keď riešite a máte záujem tak iniciatívne riešiť počet MČ v Košiciach, ako sa to dotkne 

Bratislavy? Lebo keď z 22 ideme na 4, napr. alebo 4+1+1, ako sa to dotkne  

napr. Bratislavy? Bratislava vám nevadí tých 17? Tam sa racionalizácia nepripravuje 

nejaká, že je potrebné tých 17? Aj keď je to najväčšie mesto, ale podľa týchto prepočtov 

a vašej logiky nejakého preskupovania, tam by malo byť zhruba nejakých 8. Čo je tiež 

konsolidácia a šetrenie verejných financií, lebo tak ste to povedali na začiatku. Čiže to je 

taká druhá otázka. Potom ďalej by som sa opýtal. Momentálne tie počty, ktoré vy ste 

navrhli, tak ako pán poslanec Sitkár povedal, vy dávate návrhy, vy môžete,  

vy komunikujete. Áno, je to vďaka tomu, že máte tu momentálne tú pozíciu poslanca 

Národnej rady, je to vaša práca, že vy viete nejakú aktivitu. Čiže to by som povedal,  

že to je tá najväčšia sila, prečo to môžete robiť. Lebo keby ste neboli tam, tak možno 

nájdete nikoho iného, ktorý by tam bol a by to robil. Čiže teraz tá vaša agenda spočíva  

v toho, že máte tú silu politickú. Reálne, to nepopieram, lebo boli ste demokraticky 

zvolený a ste tam v tej Národnej rade. Ďalšia otázka je vnímanie financií zo štátneho 

rozpočtu - podielové dane, ako dostávame mesto Košice. Dostávame menej ako mesto 

Prešov, napr. na osobu. Tam nevidíme problém? Čiže aj to financovanie z hľadiska štátu, 

ja si nemyslím, že teraz v podstate mesto funguje z nejakého balíka, tie peniaze sa 

presúvajú. Ja tomu hovorím možno nejaký prietokový ohrievač. Niekedy to takto 

odchádza. A malé MČ alebo tie menšie MČ dostávajú zhruba 5 mil.  EUR. Vo vašom 

návrhu je, že na platy všetkých úradov ide 8,6 mil. EUR. Týmto hovoríte, že 8,6 mil.  

sa ušetrí na mzdách alebo na úradoch alebo takto. Malé MČ stoja mesto Košice  

5 mil.  EUR so všetkými kompetenciami, čiže oni dostanú peniaze, budem opakovať, pán 

primátor, ja ani neviem, že malé MČ máme, lebo oni sa starajú o všetko. Veľké MČ je to 

zhruba 15  mil. bez kompetencií. Získať chcete 8,6 hej? Tak malé MČ sa zrušia, spoja. 

To máte 5  mil. so všem-všudy, aj s údržbou, so všetkým. Čiže tam tie prepočty mne 

chýbajú. A preto na konci z tohto návrhu, ktorý vy odovzdáte pani predsedkyni, aj tá 

analýza, mňa v podstate už nejakým spôsobom ani netrápi, ani nezaujíma, čo bolo. 

Vychádza z čísel 21-22-23. To už bolo v podstate. To nevrátime. Len nám to niečo môže 

ukázať tá analýza, to beriem. Ale mňa skôr zaujíma analýza do budúcna. Čiže ten návrh, 

s ktorým vy prichádzate o štyroch obvodoch, čo to finančne prinesie? Lebo 211-kou vy 

ste získali informácie, koľko máme starostov, koľko máme poslancov, koľko máme 

prednostov, koľko zarábajú tam a tam a tam. Čiže z nejakých čísel vychádzate. Ale mňa 

ako osobne zaujíma, čo do budúcna, čo to prinesie? Pretože ísť pokus-omyl je podľa mňa 

hlúposť. Táto otázka tu nie je 30 rokov, ako spomínate. Táto otázka tu 10, lebo  
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pred 30 rokmi táto samospráva takto vznikla. Čiže tá otázka je tu možno 10 rokov.  

Čiže mňa skôr zaujímajú čísla do budúcna. Keď budeme mať 4, 6, 10, 12, čo to finančne, 

ale reálne v tabuľke, v Exceli prepočty. Bude toľko poslancov, toľko. vy máte zatiaľ len 

textovú časť. Aj najdôležitejší dokument mesta a každej samosprávy je rozpočet, ktorý 

pozostáva z textovej časti a tabuľkovej. Vo vašom prípade mi tabuľková chýba. Ja veľmi 

rád s vami budem rozprávať aj o tom. Veľmi rád možno aj podporím aj toto vaše, ale ja 

musím vidieť tie čísla. Lebo tie sú podstatné, lebo rozprávať, že sa ušetrí na starostoch, 

to sú také populistické reči, ale na konci dňa zistíte, že vás to stálo celá tá reforma viacej 

ako predtým a potom čo? Vrátime sa naspäť? Nie, to už sa zabudne. Čiže preto  

pokus-omyl, aby nebol. Teraz sa to rozbehlo, netreba to zaťať. Treba v tom pokračovať 

aj z vašej strany, aj zo strany Košického klubu. Nech to ostane, ale či by bolo možné 

spôsobom, že problém kompetencie, procesy financovania toto vyriešiť v jednom balíku, 

zjednotiť to a v druhom balíku riešiť aj počet MČ. Čiže teoreticky bolo to už aj povedané, 

blíži sa rok 2026. Vyriešme všetky tie administratívne, zákonné, legislatívne veci 

pripravme, nech to je prijaté uznesením napr. aj na pozícii mestského zastupiteľstva  

a od roku 2030 budú 4, 0, 1, 2, neviem. Nech je to podchytené, ale proste všetky tie 

procesy v rámci zlučovania, aj tá história, aj tie katastre, aj to by sa dalo vyriešiť, lebo 

logiku má tá Panoráma a ten čas by tam bol. Lebo teraz to, čo prijmeme a schválime, či 

je to na pozícii Národnej rady, v mestskom zastupiteľstve, to je na ďalších 30, 40,  

50 rokov. A myslím si, že to si zaslúži viac ako 1 rok vašej práce, lebo tomu sa venujete 

zhruba vy osobne. To, že už skôr sa tomu niekto venoval, to je druhá vec. Čiže myslím, 

že zaslúži si to nejaký ten čas, aby to rácio malo. Ja som takisto za. Ja som aj za 4,  

aj za 0. Má to byť pre občanov, tzn. na konci dňa vždy musí byť, čo to tým občanom 

prinesie. Či to bude po finančnej stránke, lebo teraz každého zaujímajú len financie, 

financie a financie, ale služba. Budú sa rušiť mestské podniky? Napríklad veľká MČ pána 

Lörinca KVP má skoro všetky kompetencie, ako malé MČ. Dostáva 1,4 alebo  

1,6 na podielových daniach a má všetky kompetencie. Máme zvyšných 7, ktorí nemajú 

tie kompetencie. Pretože 7x1,6, aby dokázali tak spravovať ako starosta KVP, to je viac 

ako tých 8,6 čo ušetríme na tých mzdách. Čiže to je to, čo mne chýba, tá finančná tabuľka, 

ako bude a čo to bude stáť. Minulosť? Tá analýza nech sa zrobí, okej, ale mňa skôr 

zaujíma analýza, tá, poviem SWOT analýza budúcnosti, príležitosti, hrozby, rizika, ako 

by to malo byť a dať čísla. Toto by som ocenil v tom návrhu, ktorý máte. Ďakujem pekne.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán poslanec.  

  

p. Šimko, poslanec NR SR: Ďakujem pekne. V prvom rade vám ďakujem za obšírnu otázku. 

Bolo ich asi 12, na ktoré by som mal zareagovať. Rozmýšľate ako manažér, to vysoko 

oceňujem. Na druhej strane rovnako oceňujem, že ako jeden z mála starostov ste mi 

odpovedali tak, ako som očakával. Preto som na 211-tku, bohužiaľ nemohol odpovedať 

pri každej MČ. A rovnako chcem povedať kompetencie, samozrejme, otvoril som túto 

tému, lebo viem, že tu naozaj je to také pnutie. Je to taká trecia plocha medzi starostami 

a vedením akýmkoľvek tu bolo alebo bude alebo čokoľvek nastane. V princípe je to stále 

živá téma, veľa roboty, málo peňazí. Je to úplne prirodzené. Ak existuje model, za ktorý 

uznesením ste ochotní zahlasovať, že nebudú žiadne veľké MČ a budú len historické MČ, 

ja som ako Košičan veľmi rád. Ja som vyrastal v Barci, žil som tam takmer 15 rokov  

u babičky, u dedka. Takže s týmto ja nemám žiaden problém. Na druhej strane vnímam 

to ako problém, ktorý sa nedá vyriešiť za jedným stolom, pretože každá MČ je  

o lokálpatriotizme. Preto ten náš model vždy hovoril o miestnej časti, ktorá by nezanikla, 

len sa určitým spôsobom dostala do MČ, aby to bolo v poriadku. Ak odhlasujete  

na mestskom zastupiteľstve, že chcete ísť modelom od roku 2030, ja to budem 
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rešpektovať. Keď vy to vysvetlíte voličom ako mestskí poslanci, ako Rada starostov, ako 

vedenie mesta. Je to vec vašej reflexie voči ľuďom. My sme túto tému otvorili a sme radi, 

že sa hýbe a je dosť živá medzi ľuďmi. Prioritne 9 z 10 ľudí nám odpovedá tak, že tú 

petíciu chce podpísať. Ten, kto čítal to znenie petičného hárku, tak v poslednej vete je, že 

počet, model a časovanie sa môže meniť vzhľadom k uzneseniu mestského zastupiteľstva, 

Rady starostov alebo podmienok verejnosti, ktoré dostaneme. Takže my nie sme 

neflexibilní a skostnatení, ale naozaj chceme reflektovať na to, čo ľudia chcú a čo možno 

prijme aj samospráva sama. Na druhej strane akokoľvek sa k tomu postavia mestskí 

poslanci, tak my chceme, aby tá diskusia žila, aby nejakým spôsobom sme mali tie závery 

jasnejšie. Akýkoľvek prechod alebo akákoľvek racionalizácia by mala byť trochu 

zásadnejšia ako len o 5, o 7, lebo už som počul aj 16 MČ model a podobné. To nie je 

šetrenie. Spájaním a nejakým spôsobom dávaním dokopy tých väčších celkov sa šetrí 

viacej a máme za to, že to môže fungovať. Áno, tá predikcia dnes je ťažká, pretože vy 

keď poviete, že 8,7 mil. ide na platy, sú tam nejaké racionalizačné opatrenia, kde 30-40 % 

tých personálnych kapacít môže byť v tých MČ nejakým spôsobom skumulovaných.  

Na druhej strane sú to aj veci odstupného, sú to aj veci ďalších nákladov. Čiže ten prvý 

rok nie je vernou mincou bohužiaľ a to sme sa asi zhodli aj s pánom starostom Lörincom, 

aj s pánom starostom Babušíkom na tej diskusii, ktorá prebehla. Takže toto sú témy, ktoré 

myslím si, že treba nimi žiť a treba ich ďalej posúvať, aby nás udržali v strehu. Ďakujem. 

Ja v Bratislave nežijem, takže mňa Bratislava netrápi. Ak to Bratislavčanov netrápi, majú 

svoj samostatný zákon o meste Bratislava a ja som do Národnej rady išiel  

so zodpovednosťou voči Košičanom aj s kolegom pánom poslancom Sitkárom a tým, že 

je mestský poslanec, tak my sme diskutovali naozaj dosť dlho a dosť horlivo pri rôznych 

platformách, aby sme našli nejaký konsenzus. A aj z toho manažérskeho výkonu, ktorý 

on podstúpil ako vicestarosta pár rokov dozadu. Takže Bratislavčania, keď sú spokojní  

s tým, že ich majú 17, ja to rešpektujem. Ak nebudú pýtať od štátu viacej peňazí, tak nech 

si žijú svojím životom, ale myslím si, že tam tiež príde do nejakého času aj tento stav. 

Ešte doplním ohľadom tých úradovní, lebo došlo tu aj k takému spochybneniu, že prečo 

tie budovy majú ostať a pod. Ak ten starosta z MČ, teraz modelovo poviem Západ, bude 

cítiť, že v menšej MČ, v ktorej tá úradovňa byť nemá a ten výkon tej prenesenej 

demokracie, že ten občan tam nechodí a nepotrebuje to a keď bude cítiť, že to nepotrebuje 

po 2 rokoch, tak nech sa dohodne s občanmi a s tými miestnymi poslancami, že oni budú 

tým styčným hlasom toho človeka z miestnej časti do tej MČ a môže tu úradovňu alebo 

tú budovu nejakým spôsobom prenajať alebo čokoľvek, urobiť prospech verejných 

služieb.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ja len na margo doplním, čo sa týka Bratislavy. Stretávam 

sa s kolegami, Bratislava aktuálne neplánuje nejakú reformu zásadnú. A pred 8 rokmi 

vyriešili hlavne kompetencie, poriadne si upratali v kompetenciách a hlavne  

vo financovaní. Hlási sa pán námestník, lebo odchádza preč a potom pán Kavuľa, lebo 

tiež potrebuje odísť.  

  

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ospravedlňujem sa kolegom, ďakujem veľmi pekne, 

pani predsedníčka. Môžu byť v Bratislave asi starostovia radi, že tam nie sú aktívni 

poslanci Národnej rady. A chcem len povedať kolegom, ste poslancami Národnej rady  

za celé Slovensko. Pochádzate z Košíc, ale za celé Slovensko. A jedno, čo mi tuná v tejto 

debate chýba, trošku to načal kolega Krcho je, že čo Národná rada chce priniesť  

pre všetky samosprávy? Pretože my sa tu bavíme o kompetenciách a to nie je iba otázka 

mesta, ale celého Slovenska. O usporiadaní celého Slovenska, o racionalizácii alebo 

zefektívnení samosprávy, keď sa pozrieme do Poľska, akým spôsobom to prebehlo a ja 



17 

 

tu stále počúvam iba teda o Košiciach a nie o tom, aké by mali byť očakávania štátu.  

A keď hovoríme o tom, že je zakladaný tento nejaký váš návrh na analýzach a máte určite 

v osobe pána Kaliňáka, nového štátneho tajomníka na Ministerstve vnútra silnú osobnosť 

v tejto veci, ja verím, že sa opriete aj o analýzu, ktorá bola vypracovaná v spolupráci  

s Ministerstvom vnútra Slovenskej republiky v roku 2022, ktorá bola spracovaná aj  

s pomocou odborníkov Rady Európy, ktorá sa zaoberá nielen celkovou samosprávou  

na Slovensku, ale má aj špeciálnu kapitolu vydanú pre mesto Košice a mesto Bratislava. 

A ja by som bol veľmi rád, lebo ja som zaslal tento materiál kolegom, starostom, aj 

poslancom MČ v roku 2023 a ja by som bol veľmi rád, keby ste si prečítali napr. aj túto 

analýzu kolegovia a možnože sa zamysleli nad tými závermi, ktoré nezávislí odborníci, 

nezaťažení situáciou na Slovensku podali, obraz o tom, čo na Slovensku funguje alebo 

nefunguje v oblasti samosprávy aj v rámci našich týchto 2 miest. Ďakujem pekne.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne za príspevok. Nech sa páči, pán starosta 

Kavuľa.  

  

p. Kavuľa, starosta MČ Košice - Pereš: Faktická poznámka. Pekný dobrý deň prajem. Vážená 

pani predsedníčka, vážený pán primátor, kolegyne, starostky, kolegovia, starostovia, 

hostia. Naozaj kvôli tejto dispozícii zdravotnej som myslel, že dneska nebudem 

vystupovať, ale nedá sa nevystúpiť. V prvom rade sa treba tak, ako Mišo Krcho to 

povedal, poďakovať vôbec za to, že páni poslanci si našli priestor a čas pri svojich 

pracovných, vážnych povinnostiach a som rád, že sú medzi nami a prezentujú svoju 

predstavu, svoj názor, svoje videnie veci, ale na druhej strane som naozaj v úžase. Ja som 

skutočne v ťažkom úžase z toho, čo ja tu počúvam. Ja som bol presvedčený, že dneska tu 

páni poslanci Národnej rady, ktorí 9. mája chcú predkladať nejaký návrh zákona, prídu 

tu s nejakými hotovými materiálmi. Mišo Krcho mi zobral svojom príspevku 50 % toho, 

čo som chcel povedať, že tu prídu s nejakými Excelovskými tabuľkami, že tu prídu s 

nejakou serióznou analýzou, že tu prídu s číslami, z ktorých nám spadnú sánky. Žiaľbohu, 

nič. A možno tak a možno 4, potom 4+2, 6. Pán poslanec hovorí, že tak možno aj 12.  

Čo to vy tu predvádzate páni? Čo to vy tu tvoríte? Veď toto nie je experiment. Mne toto 

pripadá, akože ideme do Turecka letecky a zistíme, že na palube máme kapitána, ktorý 

ešte nemal ani 1 let za sebou. Sadnete si do takého lietadla? Čo to vy tu experimentujete? 

Veď to musí byť človek, ktorý má v tej praxi, ten pilot musí mať niečo odlietané. Musí 

pôsobiť v tej svojej brandži, musí si byť vedomý toho, že koho vezie a ako zodpovedá  

za tých ľudí. A mne z toho, čo ste tu povedali, to tak vôbec nevychádza. A teraz nechcem 

byť nejak pateticky ešte skôr mi príde serióznejšie, teraz budem proti sebe rozprávať, keď 

počúvam návrhy kolegu Babušíka a kolegu Lörinca, ktorí aspoň snažia sa číslami nejako 

na niečo poukázať, aj keď aj toto je len podľa mňa utópia. Vy ste tu začali používať také 

termíny, že šetrenie v oblasti samosprávy, spoločenská objednávka, 9 z 10 ľudí zaujíma 

téma zlučovania MČ. To len vy si myslíte, že týchto 9 z 10 zaujíma téma zlučovania MČ. 

Hovoríte tu o nejakých neuveriteľných personálnych nákladoch. Tu pred chvíľou vám 

Mišo Krcho veľmi pekne povedal, že kde sa pohybujú tie čísla a čo tým môžte ešte vlastne 

spôsobiť, čo vlastne tu pripravujete. Pán poslanec Šimko, 12-krát z vašich úst zaznelo 

slovo demokracia, mám tu čiarky. Ďalej ste tu povedali, aby bol vypočutý hlas ľudí.  

Ja mám pocit, že sa vypočúva len hlasu. O nás, bez nás. Ja neviem, aj opoziční poslanci 

Národnej rady sú za zlučovanie MČ. Pán poslanec, nekŕmte nás tu nejakými takýmito 

báchorkami. Ja som rozprával so všetkými členmi opozičných poslaneckých klubov alebo 

strán, ktorí sú teraz v Národnej rady, ani jeden touto témou sa nezaoberá. Táto téma je 

naozaj pre opozičných poslancov úplne podružná vo vzťahu k tomu, kde je štát, v akej 

situácii sa nachádza v mnohých oblastiach. Toto nie je vôbec téma pri zhruba  
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200 zákonoch, ktoré máte prebrať a ktoré ste zameškali, pretože 4 mesiace ste nerobili. 

Toto si nemôže dovoliť ani jeden. Ani pán poslanec, ani pán starosta Lörinc, ani pani 

starostka zo Šebastoviec, aby sme my 4 mesiace nerobili. Vy tu rozprávate o nejakej 

serióznej analýze? Však ju nemáte. Ja vás prosím, ja som čakal, že vy prídete s analýzou, 

ale vy zase len čosi rozprávate, čo je kdesi len v chimérach, prepáčte, ale toto nie je 

seriózna debata. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne pán starosta za tvoj názor. Je to 

diskusia a pán starosta v podstate chcel povedať svoj príspevok, hlásil sa. Ide už preč, 

odchádza, čiže nevypočuje si možno nejakú argumentáciu. Hlási sa pán starosta Lörinc. 

Nech sa páči, pán starosta máte slovo. Potom pani Súkeníková a pán Balčík.  

  

p. Lörinc, starosta MČ Košice - KVP: Faktická poznámka. Ďakujem. Skúsim opäť fakticky  

k veciam, nech sa páči. Po prvé, že ten návrh, ktorý sme doručili do podateľne, je návrh 

na uznesenie. Nie je to návrh na zvolanie mimoriadneho zastupiteľstva, teraz v zásade  

v zmysle štatútu plynie 10 týždňová lehota, kedy primátor posúdi s odbornými úradmi 

tento návrh a buď rozhodne o jeho zaradení do najbližšieho zastupiteľstva, ktoré je  

24. apríla alebo teda ďalšieho zastupiteľstva v 10. týždňovej lehote. Za nás sme sa snažili 

tento návrh aj po porade s právnymi zástupcami čo najviac zjednodušiť a čo najviac 

otvoriť priestor na diskusiu, čiže za mňa tam nie je právne čo namietať. Treba o tom 

diskutovať a dotiahnuť detaily, o ktorých my sme nevedeli. Aj preto pre kolegov 

spomeniem, že my sa spomínali pri tlačovke úsporu 1,5-3,5 mil. a preto tento rozptyl, 

lebo je na diskusiu, že či chceme zachovať úradovne a v akom rozsahu alebo nechceme 

zachovať úradovne. Čiže nie je možné z našej strany zodpovedne teraz povedať, že toto 

bude úspora. Jedno číslo, to nevie dať nikto. A je ešte na dohodu, že ako budú 

zástupcovia, koľko poslancov bude a ďalšie detaily, ktoré teda dotiahnuť. Chcem 

upozorniť pánov poslancov aj na modely v zahraničí, keď sme sa bavil o Starom Meste, 

škoda, že tu nie je pán Petrovčik, že sú aj modely, kedy napr. môže byť primátor 

automaticky, dajme tomu, ako to povedal symbolicky starosta Starého Mesta. Čo aj  

vo vašom modeli to nemusí byť tak, že bude 6 MČ a 6 starostov, ale môže byť 6 MČ  

a 5 starostov. A primátor mesta bude vždy symbolicky ako keby starostom Starého Mesta. 

Tým pádom by ste ušetrí ešte viacej peňazí, a keď si vezmeme, ako je spravované Staré 

Mesto, tak historické centrum, pokiaľ viem, je aj tak v správe a najviac aktivít tam 

vykonáva mesto Košice. A také sídliská ako Kuzmánka atď. sú aj tak sídliskového 

charakteru a hraničia s inými MČ. Čiže sú takéto modely v zahraničí. Ak sa bavíme  

o kompetenciách, to opäť je niečo, čo možno kolegovia nevedia, lebo my s kolegami sa 

naozaj snažíme diskutovať aj napriek tomu, že sme terčami nezmyselných až smiešnych 

útokov. Zachytil som argumenty na identitu, máme na to pripravené odpovede, pošleme 

vám. Zachytil som argumenty na "O nás, bez nás", máme pripravené argumenty, pošleme 

vám. Zachytil som teraz od pána kolega Krcha, že chce SWOT analýzu. Pán kolega 

Krcho, ak mi dáte, čo chcete v tej SWOT analýze mať. Ja mám tu jednoduchú SWOT 

analýzu, aj teraz viem vám ukázať, ale keď mi dáte, čo tam chcete mať, my ju 

vypracujeme. Ak sa bavíme o kompetenciách, my navrhujeme konkrétne riešenie, ktoré 

funguje v zahraničí. Poďme po vzore Brna, kde majú jednoduché kritériá, na základe 

ktorých určujú financovanie MČ. A tých MČ majú mimochodom viacej ako my. Čiže  

v našom návrhu všetky MČ by mali byť rovnako financované s rovnakými 

kompetenciami. Myslíme si, že by MČ mali sociálne veci odovzdať, aj školstvo odovzdať 

mestu, ako strategickú tému a mali by robiť bežnú operatívu a tá bežná operatíva by mala 

byť nacenená, poviem tak, že km² zeleň, o ktorú sa staráte, počet ihrísk a športovísk,  

o ktoré sa stará MČ, km chodníkov a ciest II. a III. triedy, po ktorých nepremáva MHD. 
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Osvetlenie, niečo, o čom sa poďme baviť, či áno alebo nie pre MČ. Cintoríny, ak má MČ, 

domy smútku, potom samozrejme nadmorská výška, lebo je rozdiel robiť zimnú údržbu 

na Furči a je rozdiel robiť ju na Jazere a tak isto aj počet schodov nám prišiel ako veľmi 

legitímne. Lebo je rozdiel, či máte 300 schodísk v MČ alebo máte 3 schodiská v MČ, 

lebo tie sú náročnejšie na údržbu. Čiže to všetko sa dá kvantifikovať tak, aby ten vzorec 

a pomyselný mix bol namiešaný dobre. Hovorím, že po vzore sídliska KVP, ktorá je 

veľká MČ a má všetky kompetencie, okrem teda cintorínov, ktoré tiež nemajú všetky 

MČ, lebo sú aj MČ, ktoré nemajú cintorín. Ale aj tu vidíme na tomto modeli z praxi veci, 

ktoré vieme vylepšiť, aby to fungovalo lepšie. Čiže ešte chcem na záver deklarovať, že 

za náš klub, ten 12 nám prišiel ako návrh, ktorý má najväčšiu šancu na politickú podporu, 

že aj starostovia, tu by si mohli niektorí uvedomiť, že keď teda nechcú 12, tak možno 

príde od pánov poslancov Národnej rady 6 a budú možno spokojnejší. Ale sme ochotní 

ako klub sa samozrejme baviť a podporiť. Ak vyjde aj na základe analýzy, pán primátor, 

že môže to byť 9, môže to byť 10. My sa nebránime tej analýzy. Zároveň, ak si prečítate 

naše uznesenie, tak ono hovorí o konkrétnej zmene štatútu, ale hovorí aj, že do 30.09.,  

čo považujeme za veľmi dobrý čas a veľmi logický, má pán primátor v spolupráci s nami 

vytvoriť ten kompetenčný matrix. A dovtedy je aj doba, aby napr. dobehla aj analýza,  

čo je najčastejšia chimera, ktorá sa tu vypúšťa, že my ako ignorujeme analýzu. Tá analýza 

už dávno mala byť. Keby som to chcel zdržiavať tak, aby to nevyšlo toto volebné obdobie, 

nekonám inak, ale akceptujem realitu. Ale ak by sme aj prijali to naše uznesenie,  

že 12 MČ, zmenu štatútu a do 30.09. pripraviť podklady, ak sa napr. do 31.08. zverejní 

tá analýza a povie, že nie 12, ale 8 MČ, my to podporíme. Nie je problém v tomto,  

my len považujeme ako keby za nás 12 je už hraničné číslo. Lebo aj teraz veľa ľudí hovorí, 

že aj 12 je veľa. Ale stále si myslím, že sú logicky pospájané MČ, ktoré spolu susedia, 

ktoré majú spoločnú históriu, kde z dediny vzniklo sídlisko a kde je to logicky ako keby 

geograficky možné. Čiže vychádza to z praxe. Škoda, že tu neni kolega Kavuľa, lebo  

on je teraz starostom 2 roky. Mne prišlo trošku smiešne, keď pánovi Sitkárovi, ktorý je 

20 rokov v politike hovoril, že aké odbornosti to pripravujú. Ja som 8 rokov bol miestny 

poslanec, 8 rokov som starosta teraz. Čiže si myslím, že dokážem na základe praxe 

povedať, že takto by to mohol fungovať a myslím si, že nikto to nebude spochybňovať.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne pánovi starostovi. Pani starostka 

Súkeníková, pán Balčík, nech sa páči.  

  

p. Súkeníková, starostka MČ Košice - Juh: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo. 

Ja mám skôr na mysli také praktické otázky, že keď prejde zlučovanie a bude to aktuálne 

od roku 2026, kto bude pripravovať právne procesy? Kto bude za to zodpovedný? Okrem 

3. námestníka, či nejakí zamestnanci, pracovná skupina alebo tím? Akým spôsobom to 

bude prakticky prebiehať a z čoho to bude financované?  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. O tomto je Anka celé, že reforma by mala 

byť riadená. Každý jeden proces by mal byť zosumarizovaný a presne daný, čo to bude 

prinášať. Čiže ono to nevznikne z večera do rána. A komplet od legislatívy, ekonomiky, 

všetkých procesov. Toto všetko budeme musieť vedieť. Preto je tá analýza nevyhnutná  

a potrebná, pretože z analýzy ti potom vyjdú východiská, na ktoré by ste sa mal nastaviť 

v rámci tých všetkých procesov. Nech sa páči, pán starosta Balčík, máš slovo.  

  

p. Balčík, starosta MČ Košice - Kavečany: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja ešte by som 

sa vrátil k tomu, že je tu nejaké podanie na Ústavný súd, kde Ústavný súd stále o tom 

nerozhodol. Na základe novely zákona o meste Košice, Košičanom bola ako jediným  
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v samospráve odňatá možnosť demokratického referenda. Ja si myslím, že práve tento 

inštitút vlastne zabezpečuje to, či máte pravdu v tom, že 9 z 10 Košičanov vlastne 

podporuje zlučovanie alebo nejakú redukciu alebo nejakú optimalizáciu MČ. Lebo určite 

sa pohybujete len vo sfére veľkých MČ a nikdy ste neboli na žiadnej debate v malej MČ. 

Čo sa týka efektívnosti, hospodárnosti, ja si myslím, že tie malé MČ sú vzorom 

fungovania samosprávy na Slovensku pri financiách, ktoré máme a personálnymi 

kapacitami, ktorými disponujeme. Taktiež tu teraz odznela zaujímavá myšlienka od pána 

Laca Lörinca, že Brno je okej, hoci má viac MČ, že proste kompetencia a financovanie 

je tam tak rozdelené, že všetci sú so všetkým spokojní. Čo proste ja vidím ako tiež možné 

riešenie aj v rámci Košíc, že teda racionálne prehodnotiť a finančne, efektívne 

nasmerovať toky tak, aby aj to súčasné usporiadanie, ktoré je, mohlo mať zmysel.  

A možno aj to je odpoveď na tú otázku, ako ďalej sa v tomto smere proste pohybovať. 

Neviem, koľko má Brno MČ, ale keď ich má viac ako Košice a fungujú a ľudia sú s tým 

spokojní, tak nevidím dôvod, prečo pri nejakom prerozdelení kompetencií  

a v presmerovaní financií tých tokov by aj Košice nemohli fungovať podobným 

spôsobom, ako Brno. A myslím, že tak funguje aj hlavné mesto České republiky Praha, 

kde vlastne tiež nevznikajú také extrémne tlaky na to, aby sa tam znižoval počet MČ, ale 

vlastne vzniká tlak na to, aby bola dosiahnutá hospodárnosť a efektivita a spôsobom 

presmerovania, prerozdeľovaná, prehodnotenia finančných prostriedkov, s ktorými 

hospodári MČ, a s ktorými hospodári mesto Košice. Ďakujem pekne.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Je to ešte doplním, mesto Košice v jednotlivých rokoch 

alebo v tých posledných má do 200  mil. čistých finančných prostriedkov, DPFO a všetky 

dane. Takže vieme si napočítať potom, koľko z toho ide na MČ z rozpočtu vypočítať 

to %, že priamo naviazaných v tomto rozpočte 15, 6 mil. a + ešte finančné prostriedky 

zhruba 1  mil. na zabezpečenie sociálnych služieb, čo sa týka priamych financií. Nech sa 

páči, pán starosta Lörinc má slovo.  

  

p. Lörinc, starosta MČ Košice - KVP: Ďakujem pekne. Ja by som odpovedal aj na veci, ktoré 

tu boli, pani starostka. Napríklad ten proces bude treba zmanažovať a málo sa hovorí  

o tom, že ideálny čas by bol 2 roky, ktorý už nemáme. Čiže aj preto to naše uznesenie, 

ktoré sme predkladali, otvára dvere a začína tú debatu a robí prvý krok, že ako si 

predstavujeme MČ, ale treba počas tohto roka pracovať. Ak to náhodou hypoteticky 

dopadne tak, že budeme sa naťahovať a čakať na analýzu, tá analýza príde v novembri  

a páni teda nepredložia to, čo avizujú, že predložia, tak v podstate budúci rok už je to 

irelevantné. Už sa to nestíha a my sme sa zamysleli aj nad vecami, ktoré už sme mohli 

mať dávno zodpovedané, ak by bol skutočný záujem, lebo tá analýza zatiaľ sa robí tak, 

že my poslali 211-tku, nech im dám platy, tak to sme si mohli spraviť všetci, keby sme si 

vymenili údaje. Ale poslali sme listy na Ministerstvo vnútra a Ministerstvo financií 

Slovenskej republiky, kde sme sa pýtali na konkrétne veci, čo sa týka spájania  

napr. rozpočtov, kto bude tvoriť rozpočty? Čo v prípade rozpočtového provizória? Ako 

to je s kontrolórmi MČ? Ako to je s dohodou o zlučovaní obcí? Ako to má byť s MČ, 

miestnymi časťami? A všetky tieto otázky. Už sme dostali odpovede od ministerstiev,  

čo pre mňa bolo prekvapivo rýchlo, lebo Ministerstvo financií odpísalo do týždňa 

Ministerstvo vnútra do dvoch týždňov. My vám po tomto pošleme pani predsedníčke, 

takisto všetkým starostom, aby ste mali. Čiže to sú už konkrétne veci, ktoré máme 

vyriešené. Napríklad poviem detail, funkcia a kontrola zaniká automaticky pri zlúčení 

obce, lebo zanikajú pôvodné obce. Áno, pre niekoho to bolo jasné, ja som mal tiež taký 

právny názor, ale teraz to máme čierne na bielom. Čo sa týka podania na Ústavný súd.  

Je to úplne legitímna vec, ktorú spravili starostovia malých MČ a opäť sa budem 
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opakovať, aj keby bolo prijaté naše uznesenie, tak do 30.09. máme začať tvoriť ten nový 

kompetenčný metrix. Ak by dovtedy Ústavný súd rozhodol, lebo by ste dali aj jednak,  

že má rozhodnúť o tej veci ústavnosti zrušenia referenda, ale ste dali aj predbežné 

opatrenie. A to predbežné opatrenie bude do 30.09. Čiže ak Ústavný súd rozhodne, že 

nemôžme v tejto veci konať, v tom momente končia naše aktivity, nikto nepôjde proti 

Ústavnému súdu. Ale teraz čakať na Ústavný súd znamená, že stratíme drahocenný čas  

a druhá vec podstatná, ktorú povie pán Šimko určite, že ich sa to podanie na Ústavný súd 

prakticky netýka. Lebo keď zmenia legislatívu, tak to, že niekto argumentuje Ústavným 

súdom je teraz irelevantné, lebo oni ako zákonodarcovia majú právo zmeniť legislatívu  

a sa to netýka tohto podania. Čiže len prosím, že majme na pamäti to, že tu reálne, teda, 

keď páni to myslia vážne, čo ja neviem zhodnotiť, hrozí, že bude 6 MČ. Tak sa poďte 

baviť o tom, že ako to my chceme mať. Lebo je úplne legitímne, ak poviete poslancovi 

Národnej rady, že má riešiť celé Slovensko a reformu samosprávy. To je legitímny 

argument. Ale legitímny argument je na nás, že my sme boli zvolení ako starostovia, 

poslanci mesta, aby sme riešili efektívnu správu Košíc. A s efektívnou správou Košíc 

súvisí aj otázka počtu kompetencií a financovania MČ. To je úplne legitímne.  

Čiže poviem tak, že opäť opakujem, ja nechcem rušiť nikoho z vás, ale prvý dávam svoju 

pozíciu do fleku. Ak nebude KVP, nebude starosta, okej, beriem to. Ale proste poďme sa 

o tom baviť. Naťahovať čas a nechať 22, že rozhodneme o tom v 2030 je alibizmus a keď 

ešte niekto hovorí, že nemáme na to mandát, tak dávam otázku do pléna, na zvyšovanie 

daní máme mandát? To sme mali vo volebnom programe? To ste sľubovali voličom? 

Lebo ja, čo som si čítal programy, tak nikto ten sľuboval, ale ste sa cítili kompetentní  

o tom rozhodnúť. A teraz, keď ide o znižovanie počtu MČ, tak zrazu nemáte mandát  

od ľudí a necítite sa kompetentní rozhodovať. Za mňa argumentačne, to je len skrývanie 

sa za mandát, lebo nechcete rozhodnúť niektorí.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán poslanec. Ďakujeme za účasť, za vstupy 

do diskusie. Čiže ak prídeme k nejakým krokom, k nejakým rozhodnutiam z úrovne 

Mestského zastupiteľstva, Rady starostov, na konci dňa budeme mať v podstate výsledok 

z Ústavného súdu, čo ešte nevieme aký. Na strane druhej máme vlastne poslancov 

Národnej rady, ktorí tú zmenu zákona vedia urobiť potom priamo cez Národnú radu 

kedykoľvek bez ohľadu na to, aký bude výsledok rozhodnutia Ústavného súdu. Nech sa 

páči, pán Šimko.  

  

p. Šimko, poslanec NR SR: Ďakujem pekne. Započúval som sa do hĺbky toho celého, by som 

povedal, problému. Som presvedčený, že akákoľvek zmena zákona by bola prijatá, skončí 

na Ústavnom súde z úrovne starostov, poslancov miestnych častí, MČ súčasných. Takže 

ja by som fakt uvítal, aby ste priniesli riešenie, bohužiaľ, rozhodnutím o sebe a také, ktoré 

nebudete napádať. Pretože tie právne pochybnosti a tá právna istota môže mať svoje 

úskalia, nikto nevie, ako to môže dopadnúť. Tá vykonateľnosť toho celého najbližšieho 

volebného obdobia nemusí dopadnúť tým pádom dobre, ak bude nejaká sistovaná, teda 

pozastavená účinnosť a ďalšie opatrenia. Na druhej strane ja som tu ani raz nepočul, že 

dobre, poďme si dobrovoľne povedať, áno, ja vtedy v roku 2027-8-9-30 budem v kondícii 

v MČ v takej a v takej, s vedením mesta som našiel nejakú súhru aj na kompetenciách,  

na druhej strane aj na tom, že ten mandát už v tej MČ nebudem uplatňovať alebo robiť, 

takže vzdávam sa svojich, ako keby práv MČ vo vzťahu k mestu Košice a viem, že v roku 

2030 budem nastavený tak, že nebudem, poviem to veľmi pragmaticky, dávať dovtedy 

napr. na Ústavný súd alebo na prokuratúru a pod. Čiže ak vy dospejete uznesením  

k nejakému záveru na mestskom zastupiteľstve, ak si poviete, že vtedy sme v kondícii 

niečo urobiť a v takomto modeli, ja budem rád, keď to budem môcť prebrať aj  



22 

 

s primátorom mesta, dať to do nejakej úrovne a aj tu prídem možno ešte raz na Radu 

starostov a dáme si o tom ešte jednu debatu. Dnes som presvedčený, že sa nepohneme 

nikde, ak tu bude nejaké uznesenie, ktoré by tu malo byť prijaté, obzvlášť, keď  

z 22 starostov príde 13. Tí, ktorí tu nie sú, môžu pri akomkoľvek hlasovaní to podať 

hocikde, pri zmene zákona. Takže fakt musím povedať, že zaujímavá debata, ďakujem 

veľmi pekne každému z vás a ja som si tu zapamätal ešte jednu informáciu ohľadom 

Luníka IX na začiatku a verím, že to je na zázname, som povedal, že to nemá žiaden 

etnický základ. Ma to len finančný základ a ten finančný základ hovorí  

o spolufinancovaní pri projektoch cez fondy. Takže aby to nezostalo náhodou 

nevypovedané. Na druhej strane chcem ešte zareagovať aj na pána starostu Kavuľu, lebo 

znel mi ako z námestia z protestov proti vláde. Bohužiaľ, s jeho nastavením a vzhľadom 

k jeho veku je to pre mňa nečakané, aj obzvlášť k tomu, že som s ním v dlhšom kontakte, 

ako len na stretnutí so starostom a musím povedať, že každá MČ má svoje práva a má 

samozrejme zastupovať tých ľudí a verím, že prinesiete nejaké racionálne uznesenie, 

návrh, čokoľvek. Však diskutujme o tom, ja budem rád, keď sa tá téma otvorí aj  

na zastupiteľstve a budú tam aj mestskí poslanci. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán Balčík má slovo.  

  

p. Balčík, starosta MČ Košice - Kavečany: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja ešte musím 

povedať, pretože mi to nedá. Proste hovoríme tu o zmenách a proste zmeny sa majú týkať 

niečoho, čo nefunguje, ale prečo meniť niečo, čo je fungujúce? My stále to rozdeľujeme 

na malé a veľké MČ, lebo malé MČ fungujú v podstate tak, ako funguje bežná, štandardná 

obec na Slovensku. Má na starosti zeleň, cesty, cintoríny, osvetlenia, proste vykonáva tú 

samosprávu a kompetencie v plnom rozsahu. Tak akože prečo teraz zlikvidovať  

14 fungujúcich častí v rámci mesta Košice, len preto, lebo niekto sa cíti ako neužitočný  

a nepotrebný. Proste, že je zriadený jeho obvod, jeho samospráva, ale nie je vlastne 

naplnený kompetenciou a zisťuje, že nie je vlastne čo robiť, a preto idem meniť celú tú 

reformu a idem likvidovať aj to, čo funguje. Toľko by som k tomu chcel povedať. 

Ďakujem pekne.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem, nech sa páči.  

  

p. Šimko, poslanec NR SR: Starosta MČ historickej, ktorá má kompetencie, tak je vždy 

nespokojný, že nemá peniaze. Starosta MČ veľkej, keď to takto žargónom povieme, tak 

je nespokojný, že nemá kompetencie ani peniaze. V prepočte na obyvateľa sú diametrálne 

rozdiely. Tak povedzte, kto je z tohto spokojný?  

  

p. Balčík, starosta MČ Košice - Kavečany: Faktická poznámka. 14 samospráv funguje proste, 

je naplnené kompetenciou. Áno, samozrejme, kto má dosť peňazí? Štát má dosť peňazí? 

Samosprávne kraje majú dosť peňazí? Nemocnice? Dôchodcovia majú dosť peňazí?  

Kto má dosť peňazí? Nikto. S nedostatkom peňazí sa borí celá spoločnosť. My sa tu 

snažíme to robiť tak, aby toto málo peňazí, ktoré máme, aby to občan pociťoval čo 

najmenej. Hovoríme o počte poslancov, áno, v Kavečanoch sú 4 miestni poslanci, 

nemáme prednostu. Je tam proste starosta, pani na ekonomickom, na prvom kontakte, 

evidencia obyvateľstva atď., ale zvládame to. Pri minime nákladov na personálne,  

na platy to zvládame. Všetky ostatné peniaze sa snažíme umiestňovať do obce, aby boli 

cesty pozametané, chodníky opravené, cesty opravené, aby boli cintoríny v poriadku, 

vykosené, stromy orezané. Proste my fungujeme ako bežná obec. A prečo proste nás 

zrušiť? A kebyže kebyže poviete, že okej, však vy budete so Severom a budete mať to 
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isté. No viete čo, ja vás pozývam do Kavečian, poslanci zvolajú verejné zhromaždenie  

a budete vysvetľovať ľuďom, čo všetko táto reforma pre Kavečany prinesie, pretože 

Kavečany ako samospráva sa rozplynie ako para nad hrncom. Nebudú existovať  

a po 10. rokoch vyhnijú.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne, pán starosta. O chvíľočku chce aj pán 

primátor vystúpiť s príspevkom. Poprosím pána Ténaia, pána Niguta a vystúpi  

o chvíľočku pán primátor, keďže ma tiež pracovný program.  

  

p. Ténai, starosta MČ Košice - Sever: Ďakujem, pekný deň prajem. 1:40 hod. tu diskutujeme. 

Ja som veľmi rád, že sa táto téma opäť tuná objavila na stole alebo že o tom diskutujeme, 

ale mňa hlavne zarazila jedna vec. Financie, ale financie celkové. Bavíme sa tu o možno 

peniazoch, ktoré ušetríme, ale otázka, z čoho ich ušetríme? Neviem, či ste si uvedomili 

napr. že k 31.  decembru minulého roka Košice opäť klesli s počtom obyvateľov. Klesli 

sme o 1360 obyvateľov. Na počet už máme len 223  678 obyvateľov. Čiže keď zoberieme 

1366 obyvateľov, o čo sme klesli voči roku predchádzajúcemu krát nejakých 560  EUR, 

čo dostávame podielové dane na 1 obyvateľa, je to viac ako 750 tis. EUR. Vážení,  

my o 0,75 mil. EUR sa musíme nájsť ako tieto peniaze niekde ušetríme, lebo o toľko 

dostaneme menej. A to, čo tu aj odznelo, áno, Košice dostávajú podielové dane na úrovni 

pod Prešovom. Prešov dostáva viac, čiže ako som veľmi rád, že poslanci Národnej rady 

sa zaoberajú témou samosprávy v meste Košice, ale tak, ako sa aj pani predsedníčka Rady 

starostov zaoberá témou financovania samosprávy v rámci ZMOS, pán primátor v rámci 

Únie miest, ja by som otvoril a sústredil sa prioritne na fungovanie samospráv. Pretože 

počúvame, celé Slovensko počúvame, že samosprávy majú problém. Samosprávam 

špeciálne sa upravuje zákon, aby mohli prijímať rozhodnutia tak, aby vedeli rezervný 

fond použiť na bežné prostriedky. To znamená systém a problém financovania je nielen 

v Košiciach. A my vlastne, keď si zoberiete, tak vlastne my zápasíme s jednou jedinou 

vecou, na čom sa naťahujeme a to sú čísla. Každé jedno číslo má za sebou znak eura.  

To znamená my sa bavíme len o peniazoch, pretože ak by sme dostali, dovolím si tvrdiť, 

ak by sme dostali diametrálne iný počet peňazí na mesto, tak tu vôbec nie sú takéto pnutia, 

nevraživosť a výčitky jeden voči druhému a nekastujeme sa alebo nedelíme sa veľké MČ, 

malé MČ, ty máš také kompetencie, ty máš toto na starosti, ty nemáš toto na starosti.  

Čiže ja by som možno poslancov Národnej rady, aj keď tu už nie je Andy Sitkár a ja mu 

to pripomeniem ešte raz, aby sa sústredili na možno financovanie samosprávy a toto si 

dali ako hlavnú tému, pretože nielen mesto Košice, ale aj všetky ostatné samosprávy majú 

problém s tým. Je nejaký prenesený výkon štátnej správy, sú samosprávne činnosti, čiže 

ja hlavne tuná vidím problém. Ďalšiu vec, ktorá tu odznela, že máme nejaký zákon  

o meste Košice. Dámy a páni, treba si uvedomiť zákon 369 o obecnom zriadení hovorí, 

že v prípade, že obce majú nad 200  tis. obyvateľov, môžu mať samostatný zákon.  

V prípade, že klesnú pod 200  tis., tento zákon nemusí byť. Čiže my veľmi úspešne 

smerujeme k tomu, že možno pár rokov budeme mať pod 200  tis. obyvateľov, ak nám to 

takouto závratnou rýchlosťou pôjde, že každý rok nejakých 1200, 1300 obyvateľov dole, 

prípadne nejaká MČ si urobí referendum, veľmi rýchle vieme, sedia tu páni oproti mne, 

nechcem konkrétne ukazovať, nechcem byť nejaká Sibyla, že v podstate veľmi rýchle 

môžme ísť po 200  tis. a potom sa vôbec nebavíme o tom, že koľko MČ. Bavíme sa  

o tom, čo som ja podal do podateľne, že možnože nejaký počet 0 MČ, čo budem aj  

na mestskom zastupiteľstve prezentovať aj s ekonomicky podloženými číslami, pretože 

myslím si, že základná vec je, ak my do systému nedostaneme viac peňazí, my sa tu nikdy 

na ničom nedohodneme. Ďakujem.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne pán starosta. Len ťa doplním, že 

samosprávam aj s týmto rokom za 3 roky bolo zobratých 1,5 mld. EUR. To, čo sa deje  

v samospráve na Slovensku je výsledkom aj toho, že sa prijímajú zákony z večera  

do rána, ktoré majú bez analýz, aký to má dopad na verejné zdroje, aký má to dopad  

na financie samospráv. Výsledkom čoho je potom, že naozaj sa hľadá každé 1  EUR-o. 

Len dokedy je to udržateľné? Výsledkom toho je napr. ja sa chcem opýtať, ako je to  

s tými 800  EUR pre všetkých zamestnancov vo verejnej správe? Čiže aj toto je stále  

na stole, že príjmu sa takéto legislatívy a má to zásadný dopad na rozpočty miest a obcí. 

Len pre mesto Košice je to 4 mil.  EUR. Na celom Slovensku je to rádovo v miliónoch  

a tak by sme sa mohli ďalej baviť o tom všetkom, čo na ten chrbát tých samospráv, nielen 

na mesto Košice, ale na celom Slovensku v podstate dopadá. Nech sa páči, pán starosta 

Lörinc, pán Nigut a pán primátor.  

  

p. Lörinc, starosta MČ Košice - KVP: Faktická poznámka. 3 poznámky, aby sme sa držali  

v realite. V súčasnosti zákon určuje, že obec nad 200  tis. musí mať MČ. Čiže návrh  

na 0 MČ nie je legislatívne možný. Zároveň nie je legislatívne možné, aby obec  

napr. Džungľa, použijem príklad v súčasnosti spraví referendum len Džungli, že sa 

odtrhne od mesta Košice. To tiež nie je možné, lebo referendum by muselo byť na úrovni 

celého mesta Košice. A asi pochybujem, že Košičania by odhlasovali, že Džungľa alebo 

Krásna alebo ktokoľvek iný sa môže odčleniť. Čiže aby sme boli v realitách. A čo sa týka 

financovania, pre mňa financovanie nie je v tomto prvoradé. Pre mňa je to manažérske 

rozhodnutie. Povedzme si modelový príklad, v krátkosti si predstavte, že ste majiteľom 

firmy, ktorá má 1000 zamestnancov a máte 22 manažérov pod sebou, ale z tých  

22 manažérov 14 manažérov dokopy manažuje 190 zamestnancov a zvyšných  

8 manažérov manažuje 710 zamestnancov. A zároveň tí manažéri, ktorí majú v tíme  

100 ľudí, nemá žiadne kompetencie, nerozhoduje o ničom a máte manažéra, ktorý 

manažuje 1-2 ľudí. Samozrejme, ten, ktorý manažuje 1-2 ľudí a môže rozhodovať, tak je 

efektívny, robí to lepšie. To sa deje aj v súčasnosti. Malé MČ fungujú dobre, však to si 

povedzme otvorene, fungujú dobre. Problém je, že keď sa vrátime k analýzam, ktorým 

vyzývate viacerí. Tá analýza, ktorú spomínal pán Giboda, hovorí o tom, že 0 MČ v bode 

A. Čo vám povedia všetci, ktorí sú zástancovia tu, ale v bode B. vám povie, že najlepší 

počet, kedy má mať obec subjektivitu a manažéra, je medzi 20 a 50  tis. obyvateľmi, kedy 

je samospráva na Slovensku najviac efektívna. A z toho vychádza aj náš návrh na základe 

tejto analýzy. Čiže keď niektorí sa pýtate, z akej analýzy vychádzal náš návrh, vychádzal 

z analýzy Inštitútu pre finančnú politiku nezávislé analýzy, kde sa píše, že 

najefektívnejšia na samosprávu je obec medzi 20-50  tis. obyvateľmi. A to je našou 

snahou vytvoriť, aby sme boli najefektívnejší, aby sme čo najviac tých peňazí dali 

občanom prostredníctvom služieb a dokázali robiť svoju prácu s ľahkosťou. Lebo 

momentálne vo viacerých procesoch je to utrpenie a všetci plačeme. Nielen MČ, ale aj 

mesto plače, že má málo peňazí a má pravdu. Čiže za mňa, ak by to bola vaša firma, mali 

by ste 1000 zamestnancov, určite by ste 22 manažérov nenechali tak, že 1 by mal 1-2 ľudí 

a niektorí by mali 100 ľudí, ale nerozhodovali by ani o upratovačke. To by ste tak vo 

svojej firme nenechali. Čiže prečo to nechávame tak v meste Košice dlhodobo?  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne, hlási sa pán starosta Nigut.  

  

p. Nigut, starosta MČ Košice - Ťahanovce: Ďakujem pekne za slovo. Naozaj ja si myslím, že 

opakoval som už viackrát, že bolo by dobré, keby sme nepredbiehali dejinné veci, lebo 

naozaj aj Slovenský štát mal svoj Židovský kódex a takisto potom sa až po roku zistilo, 

že to bolo zlé. Keď aj Generálny prokurátor povedal, že treba pozastaviť účinnosť toho 
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zákona, ja si myslím, že vedel, prečo to hovorí. Trošku s nadsázkou som to povedal, ale 

naozaj, aby ste len pochopili, lebo opakovane sa k tomu vraciame. Chcel by som vás 

poprosiť, keby sme sa naozaj vrátili k meritu a k podstate veci, aby sa vrátilo do zákona 

o meste Košice, ak vás môžem o to poprosiť, miestne referendum. Miestne referendum 

nie je o tom, že či budeme sadiť cibuľky alebo kosace do mestskej zóny centrálnej.  

Je to miestne referendum. V celom mestskom referende sa nemôžeme baviť o oddeľovaní 

MČ. Ale opačne sa opýtam, prečo by sídlisko malo rozhodovať o tom, či sa obec  

z 1700 alebo s 1200 rokov, kedy vznikla, mala spájať so sídliskom. Viete, ako to sú 

zásadné veci. Nie je efektívna otázka položená a potom v podstate rozdeľme to na drobné, 

naozaj, aby to bolo efektívne. Však urobme tak, aby tie malé MČ, o ktorých aj kolega 

hovoril, aby boli efektívne. Však dajme im možnosť z pozície štátu pracovať keď už majú 

IČO, aby vedeli čerpať efektívnejšie aj eurofondy. Však viac ľudí, viac urobí, ale keď my 

to budeme centralizovať, tak ako dosiahneme rozvoj mesta? Ako keď budú len 4 MČ, 

viete, budú zase manažéri na manažérov, manažéri budú ďalších manažérov riadiť a čo 

sa urobí potom? Ide iba o to, aby sme naozaj tie miestne referendá mali efektívne a potom 

centrá podpory už teraz vznikajú. Ja si myslím, že toto je cesta. Centrá zdieľaných služieb, 

pardon, tak sa to presne volá. Ja si myslím, že toto je minimálne cesta pre malé MČ  

v Košiciach, aby boli efektívne, aby fungovali tak ako teraz, aby občania, ktorí majú 

dôveru vo svojich starostov, prípadne aj miestnych poslancov, aby sa vedeli aj naďalej  

s dôverou na nich obracať. Ja si myslím, že toto je ďaleko efektívnejšie a lepšie, ako čakať 

na niekoho cudzieho z veľkej mestskej nejakej aglomerácie, že niečo urobí. Viete, tam 

nebude záujem starostu, kde má, ja neviem, sídliskovú časť a má tam veľa voličov, aby 

urobili nejakú cestu, ktorá má 100 m², 200 m². Toto sú efektívne veci, ktoré naozaj vám 

len pri výkone malej MČ povedia ľudia zoči do očí. Toto vám nepovedia na sídlisku alebo 

cez Facebook, kde sú len anonymné nicky. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pán starosta. Hlásiť sa pán Lörinc, nech sa páči.  

  

p. Lörinc, starosta MČ Košice - KVP: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja rozumiem tej snahe, 

pán starosta, len si predstavme teraz, že zákonodarca by umožnil miestne referendum  

a mesto Košice má 22 MČ a teraz 22 starostov, ja verím tomu, že by boli úspešní  

v referendách a by sme roztrhli mesto Košice na 22 obcí samostatných? To by vám prišlo 

reálne? Lebo za mňa toto je úplný nezmysel a druhá vec, čo si povedzme, že my sa 

vraciame k tomu modelu, ktorý existoval. Aj tí v podstate na Národnej rade sa vracajú 

tak, ako boli dakedy. MNV sa to volalo alebo ako? Ja som mladší, prepáčte mi. Boli aj 

strediskové obce. Však to fungovalo. My sa vraciame k modelu, ktorý fungoval. Každý 

30 rokov sa mení móda, menia sa aj preferencie. Čiže to nie je nič neznáme a chcem ešte 

povedať, že za mňa by bolo legitímne, ak starostovia v úvodzovkách malých MČ majú 

taký pocit, že funguje efektívne a lacnejšie. Príďte s návrhom. 3 roky čakám na váš návrh. 

Ste mohli prísť návrhom, že 14 malých MČ a 8 sídliskových MČ zanikne a budú  

pod správou mesta Košice, keď nemajú kompetencie. Však príďte s takým návrhom a ja 

budem prvý, ktorý povie, že máte na to právo a budem prvý, ktorý povie, že poďme  

na tom hlasovať a keď to získa najviac hlasov, ja som s tým okej. Ja len akože sa 

nehnevajte, ale ako človek proste považujem 22 starostov a 22 MČ s rôznymi 

kompetenciami za absolútny nezmysel. Čiže preto za to tak bojujem, ale však príďte aj 

vy s návrhom. Príďme s 3 návrhmi a dohodnime sa na zastupiteľstve, že ktorý získa 

najväčšiu politickú podporu, ten bude presadený. Nemusí to byť môj návrh. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne za vystúpenie. Ono aj v tom 89.-90. roku, 

keď sa vrátime toľko dozadu, pre niečo vznikla tá samospráva a vznikla tá decentralizácia. 
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Aj množstvo kníh, odborných publikácií, popísaných práve význam a prínos tej 

decentralizácie a toho všetko, ako bola formovaná samospráva na území mesta Košice. 

Áno, jediné, čo za roky sa tu nepodarilo vyprecizovať a možno do roku 2006 to lepšie 

fungovalo, bolo to, na čom sme sa stále vadili kolegovia, financovanie. Nejasný model 

financovania a samosprávne kompetencie. Toto, čo bolo do štatútu dané. Nech sa páči, 

pán Géci, pán poslanec mestského zastupiteľstva.  

  

p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Kolegovia, neprihováram sa teraz ako mestský 

poslanec, ale ako kolega pánov poslancov, ktorý sa svojou čiastkou podieľa na prípravách 

zmeny zákona o meste Košice. Ja len k tomu efektívnemu fungovaniu našej samosprávy, 

chcel by som reagovať trošku na pána kolegu Balčíka, pána starostu. Ja netvrdím, že malé 

MČ nevedia realizovať ten reálny a efektívny výkon samosprávy, ale v podstate musíme 

sa pozrieť aj napr. na rozpočet pána starostu. Ja netvrdím, že je to jeho vinou, možno je 

to vinou systému, možno je to vinou samotného prerozdelenia peňazí, ale v podstate 

hospodári s rozpočtom vo výške 300 tis.  EUR. Výkon funkcie starostu, s úctou k pánovi 

starostovi, to teraz nemyslím na neho, ale výkon jeho funkcie spotrebuje MČ 55  tis.  

Už máme pätinu peňazí. Zvyšnú časť mu spotrebuje správa Miestneho úradu. Potom máte 

4 tis. na správu cintorína. Ako myslím si, že za 4 tis. správu cintorína urobí hocikto. Druhá 

vec, porovnajme si zeleň veľkej MČ, napr. Jazera a porovnajte si vašu zeleň. Väčšina 

vašej zelene je za dvorom, je za plotom. Je to tak. Pozrite si vaše príjmy, napr. kapitálové 

príjmy nemáte žiadne. Váš rozvoj je aký, keď nemáte kapitálové príjmy? Viete, čiže ja 

teraz neberte to osobne. Vy ste boli poslední, mám vás pred sebou. Povedzme si 

kapitálové príjmy, veľká MČ ja neviem, KVP. Povedzte, pán starosta, koľko máte 

momentálne rozpočtovaných? Teraz si zoberte, vy nerozpočtujete ani EUR-o 

kapitálových príjmoch. Čiže môžme sa baviť o rozvoji. Aký je tam rozvoj? Čiže  

v podstate zametáte, v podstate odhŕňate sneh. Ja neviem, to primátor vyrieši poslaním 

jedného auta. Ja vám poviem zase konkrétne Barca. Je kopec ulíc, kde v zime zase  

s pánom starostom mám nadštandardný vzťah, ale stav je taký v tých uliciach auto sneh 

neočistilo. V zime spadol síce 2-krát, ale auto tam nebolo a MČ dostáva peniaze na zimnú 

údržbu. Bavme sa teraz o tom, máte 300 tis. rozpočet bez kapitálových výdavkov. 

Nerozpočtujete žiadny rozvoj, nič. Čiže tu je len tá otázka, či toto, čo robí malá MČ  

s 2-3 zamestnancami? Viete, ako myslím si, že keď by vás zhltla, teraz to škaredo poviem, 

MČ Košice 2 s prehľadom to bude robiť. S prehľadom bude robiť túto činnosť, ktorú 

robíte dnes vy alebo Košice 1, pardon. Ešte poslednú vetu. Naozaj nemal som ani ten 

zmysel môjho príspevku nebol ten, že chcem na vás útočiť. Ide len o to, že keď chceme 

ušetriť, musíme reálne sa k tomu postaviť. Či to bude model, ja neviem, 12, či to bude 

model 8, či to bude model, ja neviem, 14, 5, len už konečne sa k tomu postavme tak, že 

poďme s tým niečo urobiť. Ja netvrdím, možno treba v rámci podielových daní 

prerozdeliť malým MČ viac peňazí, aby ste to mohli robiť vo väčšom meradle.  

Ja netvrdím, že tento model by bol zlý. Alebo aj veľké MČ, lebo napr. my dnes  

pri veľkých MČ realizujeme činnosti, ktoré ani nemáme realizovať. V podstate robíme  

to z vlastného rozpočtu, z vlastných peňazí a realizujeme kopec činností, ktorými 

suplujeme mesto. No tak poďme sa baviť o tom, že áno, bude to robiť aj tá iná MČ, 

samozrejme, potrebujeme na to peniaze. Dnes tieto peniaze míňame z nášho vlastného 

rozpočtu, ktorý produkujeme buď vlastnými príjmami daňovými, nedaňovými alebo 

inými. Ďakujem pekne.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, kolegovia, držme sa merita. Nemusíme sa pohádať, 

o tom je tá diskusia, že vymieňajme si názory, každý má svoj uhol pohľadu, každý má to 

svoje rácio. Nech sa páči, pán starosta, máš slovo.  
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p. Balčík, starosta MČ Košice - Kavečany: Faktická poznámka. To znamená, že keď 300 tis. 

má rozpočet Kavečany, tzn. že za 5 rokov do Kavečian príde 1,5 mil. EUR, hej? No tak 

potom, pán Géci, podpíšte osobné zmenky so všetkým, vymáhateľné o 5 rokov, aby to 

proste bolo vymáhateľné, že keď tie peniaze do Kavečian neprídu, tak budeme to 

nárokovať od vás. A v prípade, že toto urobíte, takéto gesto, za ktorým si stojíte a ste 

presvedčený o tom v rámci vášho kolegu po pravej strane, na konci stola, zajtra hodím 

kľúče na stôl, hej? Ale budú podpísané zmenky u notára, zápisnice. Po 5. rokoch zrátame 

1,5 mil. a pôjdeme po vašej osobnej a majetkovej zodpovednosti.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujeme pekne, kolegovia. Pani starostka Monika 

Puzderová, nech sa páči.  

  

p. Puzderová, starostka MČ Košice- Šebastovce: Faktická poznámka. Ja zíram a od rána si tu 

hovorím, že nestlačím gombík, ale stlačila som ten gombík, lebo prepáčte, pán Géci,  

vo všetkej úcte voči vám a voči všetkému, čo sa tu dnes povedalo, môžte ma porovnávať 

presne s Kavečanmi, ale viete, ja som si vyrobila také tabuľky, ktoré som nechcela 

používať, ale ich použijem teraz momentálne. Sú to čísla za rok 2023. Veľa vecí mi dnes 

zobral kolega z Pereša, aj Mišo Krcho a ja som si tu tak písala poznámky, ale už ich 

nebudem opakovať. Takže ak sa chceme baviť o číslach a nielen o 22 a 11, 12, 8 a 0,  

lebo to, tieto čísla lietajú už tak ponad mesto Košice, že keby toto, prepáčte mi za tento 

výraz, zjedla koza, tak je zdutá a lieta nad Košicami. A to teraz som ozaj, že neslušná, 

ospravedlňujem sa za to, ale keď tu počúvam, akí my sme vlastne nehospodárni, malé 

MČ. Šetriť treba a ideme sa baviť o efektívnej samospráve, tak si povedzme čísla rok 

2023 - 8,5 mil. veľké MČ na odmeny poslancov, na mzdy zamestnancov, na náklady 

starostov. 8,5 milióna bez kompetencií, mimo teda KVP-čka. Porovnanie, malé MČ  

2,7 mil. Tak sa pýtam, keď ideme rozprávať o efektívnej samospráve, kto potom je tu 

efektívny a čo, kto v tomto meste, za koľko peňazí robí? Toto povedzte už konečne  

a netlačte tu ľuďom, kaleráby do hlavy, lebo je to úplne, že scestné. A už keď vám slovo, 

nedá mi. Pán poslanec Národnej rady, veľmi pekne vás prosím, ja vás vyzývam z tohto 

miesta, keď ideme robiť efektívnu samosprávu nielen v Košiciach, ale aj na celom 

Slovensku a od rána tu padajú slová konsolidácie, šetrenie a neviem čo všetko. Tak ja 

vám dávam jeden návrh. Skúste v Národnej rade predniesť niečo také, aby v tej 

samospráve boli funkcie rozdelené tak, že ak chcem robiť funkciu, tak jednu budem mať 

zaplatenú a tie ostatné môžem robiť aj 50 zadarmo. Lebo tu máme kombinácie jak  

v kinder vajci. Starosta, poslanec mestský, poslanec KSK, poslanec miestny, poslanec 

mestský a ešte neviem aké funkcie, čiže minimálne 3-kombinácia. Takže slušne 

profitujeme z niektorých pozícií alebo z každej pozície. Toto povedzte ľuďom. Lebo 

odmena mestského poslanca vo výške 937 neviem koľko je toľko, za koľko moja  

1 pracovníčka na úrade robí celý mesiac a robí všetko. Prepáčte mi za výraz. Od umývania 

toaliet až po všetky svoje veci, ktoré má urobiť. Od upratovania kultúrneho domu,  

od preberania kultúrnych akcií a neviem, čo všetko a robí to za takúto výšku platu, ako 

má mestský poslanec v Košiciach. Tak sa pýtam, kde je efektivita v samospráve  

na Slovensku. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán Géci.  

  

p. Géci, poslanec MZ: Pani starostka, plne s vami súhlasím, čo sa týka veľkých MČ. 

Nenamietam nič, preto tento náš návrh, resp. návrh z radov poslancov Národnej rady 

reflektuje aj na veľké MČ. Najviac a je to svätá pravda, najviac peňazí sa dá ušetriť  
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na veľkých MČ, či na starostovi, či na kontrolórovi, či na prednostovi, aj na ostatných 

výdavkoch, ktoré sa určite dajú racionálnejšie minúť a spotrebovať. Preto tento návrh 

reflektuje na takéto usporiadanie, ktoré je navrhnuté a preto tá časť tých veľkých MČ 

takisto by sa mala zlúčiť, lebo v opačnom prípade to nemá význam. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ešte Monika, nech sa páči.  

  

p. Puzderová, starostka MČ Košice- Šebastovce: Faktická poznámka. Musíme si uvedomiť 

jednu vec a ja sa vrátim možno do roku 2010, 2014, keď sa my, Rišo Raši opýtal  

na jednom sedení na komisii, pardon o delení MČ. Boli sme v Šaci a vtedy tam padla 

otázka, že ako by mi bolo dobré, keby som sa odčlenila od mesta Košice? Teraz 

zopakujem to, čo som vtedy povedala. Otázka, keby bolo, čo by bolo, ak by bolo jak  

z rozprávky. To je fakt svätá pravda a musíme si uvedomiť v Košiciach jednu vec. Máme 

jedno vrece peňazí a či do toho vreca budeme mať 22 dier, či 35 dier, či 4 diery, či 8 dier, 

ak toto nebude finančne zabezpečené, ten tok peňazí do tých dier, tak, aby sme ich 

hospodárne využívali, tak potom to vrece peňazí, neviem, ako chcete viac nafúknuť  

a naplniť, aby sme mali viac, lebo viac asi mať nebudeme. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Chcela by som vás kolegovia doplniť, lebo 

veľakrát tu počúvame, kto koľko má zamestnancov a tu toľko zamestnancov, tu toľko. 

Každý má nejakých zamestnancov, tí ľudia majú nejaký plat, ale tam to nekončí. Všade 

títo ľudia pracujú, prinášajú nejaké výsledky, majú svoje povinnosti a neverím nikde  

na žiadnom úrade, že niekto od rána do večera pije kávu, špára si v nose alebo sedí len  

na záchode. A toto si treba povedať, že na tých všetkých a takto sa navzájom prekárame, 

kto má koľko kde zamestnancov. No minimálne na našej MČ si tí ľudia nevydýchnu. 

Jeden človek má aj 3 pracovné zaradenia, aby vlastne tá MČ prinášala nejaké výsledky. 

Aj keď sú veľké MČ, minimálne na jazere máme za 0,5 mil. techniky, s ktorou robíme  

v sídlisku, aby sme niečo prinášali. Čiže začíname a končíme pri efektivite, aká je hodnota 

za peniaze. Čiže tí ľudia niečo prinášajú, však to nie je len tak, že máme tie kapitálové 

výdavky a keby sme to nasčítavali, však mnohé MČ sú úspešné v eurofondových,  

v externých zdrojoch. Čiže ten rozvoj v tých MČ sa robí. Čiže nezabúdajme, že keď sa 

prekárame, že tí zamestnanci, ty máš toľko a ty máš toľko zamestnancov, všade tí ľudia 

si plnia svoje pracovné úlohy, tie platy nedostávajú, že slnko svieti alebo prší alebo sneží, 

na toto nezabúdajme. Nech sa páči, pán primátor, máš slovo.  

  

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja sa vo svojom príspevku po tých všetkých 

debatách, ktoré ste tu povedali, skúsim vyjadriť tak, aby som naozaj nikoho neurazil, ak 

by náhodou ma to strašne mrzí. Nie je mojím cieľom byť osobný, nie je mojím cieľom 

politikárčiť. Každopádne ja som svoj názor o meste Košice vyjadril prvýkrát  

pred 15 rokmi, keď som pracoval v MČ Sever. Áno, dnes ho musím trošku na základe 

skúsenosti, ale aj vedomosti modifikovať. Do tejto chvíle som sa nikdy nevyjadril, ako 

by to malo byť a nerobím to ani teraz, pretože nechcem vnášať ďalšie argumenty, ďalšie 

analýzy, pretože si myslím, že sme sa na zastupiteľstve nejak rozhodli. Dokonca  

3/5 väčšinou, ako chceme pokračovať v rámci mesta Košice. Nedá mi ale nepoukázať na 

to, že naozaj to už vyzerá pred Košičanmi ako súťaž krásy. Dnes v podateľni mestského 

zastupiteľstva máme 2 návrhy. Jeden je o 12 MČ, ďalší je tu od pána starostu Ténaia, 

ktorý hovorí o 0 MČ. Na druhej strane tu koluje, keď to tak zrátam, 6, možno 7 návrhov. 

Zajtra máme Mestskú radu, kde sa opäť už budeme na Mestskej rade rozprávať o týchto 

témach a stále nemáme dostatok podkladov, informácií k tomu, aby sme mohli sa naozaj 

už odborne, nielen tu politicky na tomto fóre začať rozprávať. Košický klub dodal nejakú 
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správu, kde nie je žiadne finančné vyčíslenie. Pán starosta Ténai podal nejaký návrh  

bez nejakých ďalších dôvodových správ a informácií. Vy, páni, hovoríte o tom, že  

o 4 týždne idete predložiť, 9. mája som zachytil, návrh, ktorý nikto nevidel. O 4 týždne. 

A zároveň nás tu vyzývate, aby sme reagovali, ale ja naozaj neviem k čomu. Čiže ja vás 

chcem naozaj v dobrom vyzvať, hoci to je aj polotovar, rozumiem, že mnohé veci sa budú 

musieť ešte vyštrngať. Zašlite ho nielen Rade starostov, ale aj mestu. Mne tu absentuje 

akýkoľvek návrh. Ja dnes prvýkrát počujem vlastne informácie. Vedel som, že 4+1+1. 

Nebolo mi jasné, prečo +1+1 a pod. Čiže, ak máme diskutovať a my potrebujeme nielen 

mesto, nielen Rada starostov, ale aj poslanci by mali dostať nejaký návrh. Kľudne, keď 

máte pocit, že treba to tlačiť do roviny, do hrane, že ak sa do 9. mája nevyjadríte, budeme 

si to riešiť po svojom, ale k čomu sa majú kolegovia vyjadriť? A teraz skúsim byť trošku 

odborný, lebo vlastne my tu vytvárame obrovskú, ale obrovskú právnu neistotu. Profesor 

Jozef Bátora z Fakulty verejnej správy UPŠ hovorí: "Legislatívna neistota je  

pre samosprávu toxická najmä v oblasti zmluvných vzťahov, záväzkov a čerpania fondov. 

Príklady z iných krajín ukazujú, že takáto zmena nemôže nastať bez systematickej 

prípravy. V Maďarsku, štát musel zaviesť núdzové usmernenia, aby nedošlo k paralyzácii 

verejných služieb v niektorých mestách. V Taliansku bola decentralizácia v období 

právnej neistoty jednou z hlavných prekážok obnovy mestských funkcií. Podľa správy 

OECD z 2022 dlhodobé udržiavanie právnej neistoty územných štruktúr vedie  

k spomaleniu verejného rozhodovania a strate dôvery obyvateľstva. V Košiciach preto 

hrozí, že ak sa situácia nepodchytí, právna úprava samosprávy sa zmení nie ako výber, 

ale ako dôsledok, čo z pohľadu správy a riadenia predstavuje riziko najvyššieho stupňa.". 

A teraz si dovolím ešte urobiť 4 citáty. Citáty zo správy NKÚ, o ktorej budú poslanci 

Národnej rady rozhodovať v najbližších dňoch. Jedná sa o správu o výsledkoch kontrolnej 

činnosti Najvyššieho kontrolného úradu Slovenskej republiky za rok 2024, čo je 

oficiálnym výstupom Najvyššieho kontrolného orgánu, ktorý asi bude predložený 

Národnej rade v súlade s článkom ústavy a pod. Citácia prvá - strana 6: "Štát funguje bez 

cieľa a je v dlhodobom úpadku. V riadení štátu absentujú stratégie a merateľné ciele.". 

Strana 8: "V kontrolovaných inštitúciách panuje dátový chaos. Nie je čo vyhodnocovať  

a na základe čoho efektívne nastavovať ciele.". Strana 9: "Slovensko nezvláda  

čerpanie eurofondov, chýba jednotná koordinácia a výkonnostné ukazovatele.".  

Strana 11: "Verejná správa zlyháva v analytike, plánovaní, dôslednosti aj vo vedení.".  

A teda ja sa pýtam, že na jednej strane bola tu spomenutá sekcia verejnej správy, inštitúty, 

kde samotný NKÚ hovorí o tom, že zlyhávajú. Zlyháva štát. A teda chcem položiť otázku, 

či naozaj v tejto sekunde v tejto chvíli je potrebné na mestských poslancov, starostov 

vytvárať tlak, že 9.  máj je hraničný termín. A nemyslím si, že to je správne. Pokúsil som 

sa byť neosobný. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne, pán primátor za príspevok. Pán poslanec, 

nech sa páči, máte slovo.  

  

p. Šimko, poslanec NR SR: Ďakujem veľmi pekne. Ten prvý dokument, z ktorého ste citovali, 

viete mi potom dať, prosím k nahliadnutiu?  

  

p. Polaček, primátor mesta: Jasné, v piatok ho zverejnilo NKÚ.  

  

p. Šimko, poslanec NR SR: Nie NKÚ, to predtým. To prvé, toho pána profesora.  

  

p. Polaček, primátor mesta: Jasné, jasné.  
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p. Šimko, poslanec NR SR: Pokúsim sa zareagovať na NKÚ, pretože budeme tú správu 

preberať. Ja osobne, samozrejme, si k tomu zaujmem aj stanovisko, ale otázka dnes 

neznie, či to upraviť 9. mája, to predložiť 12., neviem augusta alebo v septembri.  

Tu, myslím si, že dlhodobo absentovala diskusia, ktorá by viedla k akémukoľvek 

rozhodnutiu a k akémukoľvek aj dátovému možno vyjadreniu. A ja som rád, že  

po trištvrte roku sa pohybuje aj tá analýza, ktorú nikto nikdy nevidel a verím, že raz bude. 

A nakoniec je aj z eurofondov zaplatená, čo je dobrý krok, musím povedať. V konečnom 

dôsledku sa tu otvorilo mnoho tém a mňa teší, keď centrá zdieľaných služieb budú 

fungovať či v meste Košice alebo v obciach naokolo alebo všeobecne na Slovensku.  

Tá reforma verejnej správy bude ďalej postupovať a ja vás týmto aj pozývam v najbližších 

týždňoch alebo mesiacoch aj na diskusiu s Mišom Kaliňákom, ktorý je štátny tajomník 

na vnútre, lebo bude prebiehať aj táto téma v teréne a bude aj v Košickom kraji. Takže 

môžme sa dotknúť aj tých tém, ktoré ste načrtli aj v správe NKÚ a v ďalších otázkach. 

Len ja osobne si myslím, že toto nie je dôsledok posledného roka, čo konštatuje táto 

správa. Toto je dôsledok rokov a som presvedčený, že Košice sú tiež podfinancované.  

To asi sa zhodneme na tom. Už to tu niekoľkokrát odznelo. A na druhej strane ja neviem, 

kto spochybňuje spoločenskú objednávku na racionálnejší prístup nie k verejným 

službám, ale k tomu, že máme veľa ako keby ľudí v úradoch. Toto ľudia vnímajú a toto 

ľudia nám hovoria. Ja som si nevymyslel tú tému. Ak by neexistovala, tak tu dnes 

nesedíme. Ak by existoval model, ktorým vy sa viete postaviť k tejto téme a povie napr. 

že bude Šaca spravovať tie ostatné MČ, ktoré sú na spojnici ku Košiciam, bude ten model 

7, ja budem veľmi rád, ja s tým nemám žiaden problém. Dokonca ten termín nemusí byť 

máj, ten termín môže byť aj septembrový, aby sa stihli tieto procesy. Ja verím, že budeme 

mať dovtedy možno aj nejakú odpoveď na analýzu. To sú termíny, kedy sa legislatívne 

môže niečo dať do parlamentu, aby to prešlo prvým, druhým čítaním. Sú tam lehoty 

vzhľadom k legislatívnemu procesu ktorý hovorí, že v roku konania volieb nemôže byť 

urobená územná zmena a tak isto nemôže byť urobená ani z Národnej úrovne, ani  

VZN-kovej úrovne, keď to tak poviem, na úrovni mesta. Takže preto takéto dátumy alebo 

hraničné časy.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ale ešte keď spomínal pán poslanec, že riešite vôbec tú 

legislatívu, čo sa týka predĺženia volebného obdobia, či je to vykonateľné už  

pri funkčnom mandáte.  

  

p. Šimko, poslanec NR SR: Ja som mal informáciu z úrovne Ministerstva vnútra, že by to bolo 

vykonateľné. Tá diskusia bude aj v Košiciach. Ja verím, že mnohí prídu. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán primátor.  

  

p. Polaček, primátor mesta: Ešte jednu vec, ktorá asi je najdôležitejšia. Okrem toho, že nie sú 

žiadne materiály a žiadne čísla, vlastne nedokážeme ani spoločný materiál urobiť  

zo všetkých alternatív, ktoré prichádzajú na mesto, aby sme mohli povedať ľuďom,  

čo získajú občania, čo získa mesto, čo získa tento štát. Ale na jednej strane si musíme 

povedať pravdu, máme jeden jediný spoločný menovateľ, ktorý je nedostatok peňazí. 

Toto je asi prirodzený tlak hľadania nejakého riešenia. Bolo tu 2-krát povedané, že Prešov 

má, čo je pravda, vyššie podielové dane na hlavu ako Košice a v Košiciach to ešte musíme 

odčítať z toho správu MČ. Teda ja by som privítal, keby Národná rada sa začala venovať 

financovaniu mesta Košice, keď ste páni poslanci, aj s pánom poslancom z Košíc  

a vravíte, že vás Bratislava nezaujíma, tak potom poďme tvrdo po financovaní mesta. 

Pretože koeficient 1,3 oproti Bratislave, ktorá má 2,1 k podielovým daniam, je teda 
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šialený rozdiel. Poďme riešiť to, aby mesto získalo taký štatút z pohľadu, keď máme 

zákon o meste Košice, aby to financovanie bolo nové. Nebránime sa, nikto z nás sa 

nebude brániť, keď to bude podmienkou nejakej redukcie, zlúčenia niečoho. Ja som to 

navrhoval na Ministerstve financií už pred mnohými rokmi, že jednoducho my nechceme 

od vás peniaze zadarmo, ale dajte nám balík peňazí za nejakú podmienku, aby sme proste 

šetrili následné peniaze. Vždy sme boli odkázaní, že to si nemôžme dovoliť, lebo by  

na konci dňa by boli poškodené malé obce, lebo by sme zobrali z veľkého balíka. Čiže 

prosím, ak si vieme naozaj všetci povedať a potvrdiť, že našim problémom, spoločným 

menovateľom sú peniaze, tak jednoducho bez toho, aby sme nepovedali, čo získa občan, 

čo obetuje štát, čo má obetovať mesto, jednoducho my nedokážeme sa dohodnúť.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Asi tak, pán primátor. Ja len chcem povedať ešte tu do 

pléna a všetci to vieme, že MČ optimalizujú, racionalizujú alebo konsolidujú. Aj mesto 

uplynulé roky, odkedy bol COVID neustále. Čiže nedokázali by sme ani kúriť, ani svietiť, 

ale prinášať skutočný rozvoj. Kolegovia, ja sa tiež stretávam s ľuďmi aj u kaderníčky, aj 

v obchode, aj na rôznych stretnutiach. Viete, čo mi povedia, keď sa s niekým stretnem? 

Vieš čo, mňa ani nezaujíma, koľko je MČ a ja neviem ani kde bývam. Viete, čo ma 

zaujíma? Osvetlenie, ma zaujíma. To, že toto, toto nefunguje. Viete, témy sú bezpečnosť 

ma zaujíma v meste Košice. Málo policajtov v uliciach a toto sú témy, ktoré ľudia riešia 

skutočne. Lebo otázka vždy znie, ako ju položíš. Je veľa 22? No veľa je aj 15, veľa je  

30. Čiže áno, množstvo našich rozhodnutí sa má opierať o nejakú analýzu a z tej analýzy 

majú vzísť varianty, na základe čoho potom prijmem to rozhodnutie. Možno nebude to 

najoptimálnejší variant. Možno to bude ten stredný, ale bude pre všetkých zrejmý. Pretože 

dnes tu padlo strašne veľa otázok, na ktoré sme nedokázali odpovedať a stále to začína, 

končí pri finančných prostriedkoch, pri kompetenciách a tu sa motáme dookola. Aj keď 

tvrdíme, že mesto Košice má menej peňazí ako mesto Prešov, tak poďme prostredníctvom 

poslancov Národnej rady to zmeniť. My to zmeniť nemôžeme, ale opäť ten zákon tvoria 

ľudia a tí to vedia zmeniť. Nech sa páči, pán poslanec.  

  

p. Šimko, poslanec NR SR: Ďakujem pekne. Pán primátor, prvá reálna vec, ktorá na jednej 

strane môže zracionalizovať samosprávu, na druhej strane mohla by naliať viacej peňazí 

do mesta. Takže verím, že keď máte čas, môžme si dať kávu vedľa u vás. Na druhej strane 

to, čo aj pani predsedkyňa Rady starostov, aj pán starosta Balčík povedali, tu nie je otázka, 

či je počet 22 veľa. Tu je otázka, že čo za nich ten človek dostáva a keď ich poviete, že  

8 mil., to je na platy. Lebo človek povie, však páni si dávajú na platy. Tak, ako to je  

v parlamente, aj v meste, hocikde si dávajú na platy a nevedia potom vykonať ďalšiu 

kosbu v meste alebo nevedia vyriešiť chodníky a podobné veci. Veď toto je rozmenené 

na drobné, to nie je nejaká jadrová veda. Takže aby som len upresnil tieto bulvárne 

informácie na pravú mieru.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Kolegovia, určite sa budeme stretávať ešte 

viackrát, keďže nejaké materiály nemáme na stole reálne. Takže budú doručené. Ešte 

chcem jednu vec, že mesto Košice má jednu obrovskú ďalšiu chobotnicu a to vieme. 

Všetky podniky, organizácie, všetko, čo je nasaté na fungovanie tohto mesta. Čiže  

na financovanie z rozpočtu, čiže aj tam je potom otázka, ako sú spravované tieto 

inštitúcie, ako sú spravované. Čiže vieme, že koľko peňazí sa nám odleje do Dopravného 

podniku, Správa mestskej zelene, Mestská polícia. Čiže ak na konci dňa nám z toho mešca 

ubudne strašne veľa peňazí, je to aj v dôsledku toho, že mesto Košice je najväčším 

školským úradom. Takže tuto vnímajme z tejto pozície, že aký je to ten živý organizmus 

mesta, koľko toho všetkého na sebe má nasatého. Čiže ak vznikajú niekde výdavky  
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na strane MČ, pozrime sa, akým číslom vznikajú výdavky na strane magistrátu, Správy 

mestskej zelene a takto by som tu mohla točiť ešte do kolečka hodinu. Nech sa páči, pán 

starosta Lörinc má slovo a uzavrieme debatu.  

  

p. Lörinc, starosta MČ Košice - KVP: K tomu, čo bol povedané. Návrh, ktorý doručil Košický 

klub, v ktorom som členom, bol doručený do podateľne magistrátu tak, ako v zmysle 

rokovacieho poriadku má byť doručený. Pokiaľ viem, pán Vrchota vám ho posielal  

cez víkend. Tak isto zamestnanci vám ho rozposlali všetkým poslancom cez víkend.  

Po dnešnom rokovaní dnes dostanete vyjadrenie Ministerstva vnútra, Ministerstva 

financií. Zároveň všetkých opätovne vyzývam, ak má niekto záujem sa baviť o tomto 

návrhu, ktorý reálne bol doručený a je reálny a vykonateľný na rozdiel od iných návrhov, 

tak prosím, kontaktujte mňa alebo kolegov. Dohodneme si stretnutia a pôjdeme  

do všetkých detailov, ktoré potrebujete vedieť. Čiže prosím, kontaktujte mňa alebo 

kohokoľvek z kolegov a budeme sa o tom baviť. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Myslím, že keď môžem Laco, keď ťa tu máme. Ja som ten 

návrh teraz čítala. Predtým ste predkladali alebo pán starosta Babušík predkladal iný 

návrh. Napríklad v tom návrhu vypadlo, že Juh je Juh, Barca, Šebastovce, z vášho návrhu 

vypadlo Krásna a Opátske. Čiže aký tam bol dôvod? Predtým to bolo, nepamätám sa,  

či 8, či 9, aby som nemotala a nedávala nesprávne informácie.  

  

p. Lörinc, starosta MČ Košice - KVP: Ďakujem za otázku. Ten prvotný návrh v roku 2023, 

ktorý bol doručený a chcem povedať, že tieto diskusie z verejne dostupných zdrojov  

o zlučovaní MČ boli v 2004, potom 2016 za primátorovania Rašiho, čiže nejedná sa  

o novú tému. Vtedy bol návrh 9-11 MČ, s ktorým sme predkladali pred zastupiteľstvo. 

Zastupiteľstvo si opäť, ako tentokrát vnímam, našlo všetky možné zástupné dôvody, ako 

sa nedá namiesto toho, aby sme riešili, že ako sa dá. Opátske je ten problém, že my ideme 

po hraniciach katastrálnych území a Opátske je zložené z 2 katastrálnych území.  

Ak poznáte topológiu Opátskeho, tak je to pri hlavnej ceste a potom hore Panoráma. Ono 

to je absolútny nezmysel na akúkoľvek údržbu. Preto my by sme navrhovali urobiť to  

v dvoch krokoch. V prvom kroku pre jednoduchosť zlučovania sme pričlenili Vyšné 

Opátske k Jazeru, kde by formálne prešli aj všetci zamestnanci, aj komplet vybavenie 

úradu technické. A v druhom kroku by sme navrhovali, aby došlo k dohode medzi MČ 

novovytvorenou, kde bude patriť Košická Nová Ves a Furča a novovytvorenou  

MČ Jazero, kde by sa rozdelili tieto katastrálne územia, že panoráma by patrila k Furči 

súčasnej a Košickej Novej Vsi a Dolné Opátske, ktoré je pri privádzači alebo obchvate 

by patrilo pod Jazero. Čiže je to len kvôli tomu, aby sme nemuseli napoly deliť 

zamestnancov a vybavenie, lebo by to bolo veľmi ťažké technicky zvládnuť.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Z toho návrhu vypadla dokonca aj Krásna, čo absolútne, 

mne to pripadá nelogické, keď spájame Juh, Barcu a Šebastovce. To len toľko. Kolegovia, 

ďakujem veľmi pekne. Naša diskusia bola vyčerpaná. Vypočuli sme si tie návrhy, ktoré 

tu prišli. Pán poslanec, ďakujeme za váš čas. Bude ešte bod Rôzne, takže ďakujeme veľmi 

pekne, ja sa s vami rozlúčim. Takže ešte raz, kolegovia, ďakujem veľmi pekne, že ste si 

našli čas v tak netradičný deň, keďže pondelok nezasadáme. A vidíte, že vždy je to 

dynamické, že je to 31. Rada starostov, inokedy to je za 5-ročné obdobie. Kolegovia, dám 

hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov berie na vedomie informácie  

k zlučovaniu mestských časti podané poslancami Národnej rady pánom Igorom Šimkom 

a Andrejom Sitkárom. Takže prosím, hlasujme.  
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Hlasovanie č. 2 -         za: 5, proti: 1, zdržali sa: 6  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Takže informácie sme nezobrali na vedomie. Takže poďme 

ďalej.  

- - - 

  

Bod č. 2  

Rôzne  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Kolegovia, sme v bode Rôzne. Máte ešte nejaké veci, témy, 

čo treba doriešiť? Pán starosta Kavuľa.  

  

p. Kavuľa, starosta MČ Košice - Pereš: Faktická poznámka. Ja sa ospravedlňujem, že som 

musel odísť, ale mal som naozaj naplánovaného lekára. Ospravedlňujem sa všetkým,  

to nebolo natruc, ale jednoducho musel som odísť. Ja by som teda navrhoval, že by sme 

prijali uznesenie, že jednoducho Rada starostov mesta alebo Rada starostov mestských 

časti mesta Košice avizuje poslancov mestského zastupiteľstva k riešeniu tejto situácie 

na úrovni mesta a nie na úrovni parlamentu. Ja som medzitým mal možnosť rozprávať  

za tú hodinu, čo som to nebol, s niektorými dokonca s 2 predsedmi opozičných strán, že 

či to je pravda. No jasné, že to je blud, absolútny blud. Totálne takto len od brucha. Takže 

oni to vôbec neriešia. Čiže ja by som povedal, že majme tam také uznesenie, ktoré  

by bolo za nás starostov, aj pre poslancov ostatných opozičných poslancov, ktorí teda by 

mohli to predniesť, že túto záležitosť si majú riešiť.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže nejaké odporúčanie. Dobre, pán starosta, ja ti poviem 

pravdu. Ja som rozprávala k tejto téme konkrétne s pánom premiérom Slovenskej 

republiky, nie je to ich téma. Poriadok na území mesta si máme urobiť sami. Nie je ich 

ambíciou nasilu robiť akúkoľvek, štát má kopu iných veľmi závažných problémov a tú 

reformu v meste Košice, tak to bolo tlmočené, máme si urobiť a upratať v tom meste 

sami. Ak nám sa bude žiť a bude to udržateľné 22 MČ, tak bude 22 MČ s kompetenciami. 

Neurobíš si územnú reformu, ak si urobíš reformu, budú 4 okresy, 6 okresov. Ale tak, ako 

si Bratislava upratala sama, tak si máme my v tomto meste upratať sami. Čiže veľa vecí 

pramení aj od toho, čo sa deje dole, ale nie je to, že štát alebo vláda má záujem mesto 

Košice znásilniť nejakým spôsobom. Otázne je B na konci dňa, pretože veci sa môžu 

zmeniť. Poslanci môžu obehávať, môžu mať rôznu iniciatívu, zbierať si nejakú podporu. 

Čiže áno, netreba to zľahčovať, že sa takéto niečo nedá urobiť, pretože to ako prijímajú 

zákony a sme veľakrát svedkami z večera do rána bez nejakých analýz, bez nejakých 

dopadových štúdií na rozpočty miest a obcí. Čiže treba mať v hlave proste to svetielko, 

že aj keď nejaké prísľuby sú, že máme si to urobiť sami, veci sa môžu vždy zvrtnúť  

a nejakým spôsobom zmeniť. Politické body sú veľakrát viac ako nejaká reálna súdnosť 

alebo niečo. Reformu, ale bez ohľadu na to potrebujeme meste urobiť a toto si musíme 

povedať. Nech sa páči, pán starosta.  

  

p. Lörinc, starosta MČ Košice - KVP: Ďakujem pekne. Ja som pripravený a chcel by som 

požiadať zapisovateľku, aby moje vystúpenie bolo uvedené doslovne v zápisnici v tomto 

rokovaní. Prvá myšlienka je, vytiahol som si rokovací poriadok Rady starostov  

v Košiciach. Ak si pozrieme § 3 Rokovanie rady starostov, bod č. 1, pani predsedníčka, 

rokovanie Rady starostov je zásadne neverejné, ak rada nerozhodne inak. Dnes som tu 

videl, aj tu teraz sedia páni za stolom, ktorí nie sú starostovia, nemajú poverenie. Behajú 

tu ľudia s mobilmi, mali sme tu hostí, to je samozrejme vítané a ospravedlniteľné, ale čo 
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tu robia títo ľudia, ktorí tu nemajú čo hľadať? To je prvá vec a druhá vec, ja sa spýtam, 

páni starostovia, ľudia, čo tu sedíte, že kto vy ste? A akým právom ste urobili na minulej 

Rade starostov to, voči môjmu zástupcovi, čo ste si dovolili urobiť? Lebo, poďme teda, 

demokrati by si mali ctiť pravidlá. Rokovací poriadok Rady starostov Košiciach, prvá 

časť Všeobecné ustanovenia bod č. 3 Rada starostov je spoločný orgán mestských častí, 

ktorý je zložený zo starostov mestských častí. Starostu počas jeho neprítomnosti 

zastupuje jeho zástupca. Starostu počas jeho neprítomnosti zastupuje jeho starosta. Dnes 

vám tu nevadia pri stole cudzí ľudia, v mobiloch a vám minule vadil môj zástupca? Keď 

tu pán kolega prišiel o mandát, lebo utekal pre políciou a nechodil rok, som bol ticho. 

Keď kolega bol PN-kár rok a chodil tu jeho prednosta, ktorý nie je zástupca, bol som 

ticho. Keď kolegyňu z Džungle vidím len 2-krát na tlačovej konferencii, keď sa idú rušiť 

MČ a nevidel som ju v živote na Rade starostov, ja som bol ticho. A vy si dovolíte vykázať 

môjho zástupcu starostu? Ktorý je v mojom poverení? Sekretariátu som písal dňa  

24. október 2024: "Dobrý deň, kompetenciu zúčastňovať sa na Rade starostov som 

delegoval na svojho zástupcu Romana Matoušeka. Tak, ako ostatné Rady starostov, sa 

zúčastní. Prosím, aby ste mu adresovali priamo všetky pozvánky na Radu starostov.". 

Adresované Nastasii Lukáčovej. Odpoveď: " V poriadku, ďakujem za informáciu. Všetky 

pozvánky a informácie o Rade starostov budem posielať pánovi Matoušekovi.". Čiže kým 

som ja dokázal vykonať tú kompetenciu, chodil som osobne na každé jedno zasadnutie, 

keď som to už nedokázal, je mojím výhradným manažérskym právom a je zákonnou 

povinnosťou zástupcu ma zastupovať a ja som túto kompetenciu delegoval. O čom som 

vás, pani predsedníčka, informoval. Napriek tomu ste neváhali to politicky zneužiť  

a s pánom primátorom ste si hrkútali, ako v mnohých veciach na zastupiteľstvá  

a obviňovali ma, že nechodím. Ja som to delegoval. A čo je oveľa závažnejšie a myslím 

si, že toto bude krásna právna dohra. Budem citovať, že vy ste tým svojím rozhodnutím 

a pani predsedníčka, tým, že ste to umožnili, porušili zákon. "Zákon č. 401/1990 Zb.  

o meste Košice § 7a, kde sa uvádza explicitne Rada starostov. Po 1. Rada starostov je 

spoločný orgán mestských častí zložený zo starostov mestských časti. Starostu mestskej 

časti počas jeho neprítomnosti zastupuje v Rade starostov zástupca príslušnej mestskej 

časti.". Čiže vy na jednej strane hovoríte, že chcete diskutovať. Na druhej strane 

delegujem v zmysle zákona kompetenciu na môjho zástupcu a vy ho vykážete z diskusie, 

lebo máte moc. A potom sa tvárite, že chcete diskutovať a teraz na mňa pozeráte, ako 

vyorané myši. A dnes, že sa tu hýbali z ulice rôzni ľudia pre krásne videjká, tak mlčíte  

a ste ticho. To sa vám zdá férové, sa nehanbíte za to?  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne, pán starosta, za váš monológ.  

Na Rade starostov, keď vás kolegovia, môžem doplniť, pán starosta, na Rade starostov 

ste nebol od 9. januára 2024. 15 mesiacov, dnes po 15. mesiacoch v podstate ste sa ukázal. 

Ak to malo byť trošku prevýchovné, tak ja som veľmi rada, že ste tu dnes. Miesto na Rade 

starostov má každý jeden. V podstate ste prvý starosta, ktorý za 35 rokov v tak dlhom 

čase, pretože neviem, či vôbec poslanec mesta, MČ nechodí na nejaké zasadnutia 1 rok. 

Starostovia dlhodobo o tomto chceli dať hlasovať, ani raz som o tom nedala hlasovať. 

Jednoducho nastala takáto situácia, o ktorej som dala hlasovať. Starostovia hlasovaním 

rozhodli, hlasovanie bolo demokratické. Nikto z nás nemá vedomosť, či ste bol  

15 mesiacov PN alebo ste bol odcestovaný v zahraničí a legislatíva v meste Košice je 

stále 2-úrovňová samospráva a nemáme vedomosť o tom, že či nestíhate nás, svoje 

pracovné úlohy. Pretože úloha štatutára MČ, nie povinnosť, jednou z úloh je zúčastňovať 

sa Rady starostov. Nehovorím o povinnosti, jednou z úloh. Dnes, kto sa tu dnes 

zúčastňoval, o tomto starostovia boli informovaní, o tomto Rada starostov bola 

informovaná. Čiže oslovil ma aj telefonicky, dnes ráno oslovili kolegovia, ktorí tu budú 
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v pozvánke, aj v skupine, v podstate dostali oznámenie, že tu budú aj poslanci Národnej 

rady a takisto som oznámila, že pán starosta, dala som do pléna, mohol niekto navrhnúť, 

že je proti. Pán starosta Vrchota požiadal o to, aby mohol mať nejaký prenos alebo nejaký 

záznam, pretože chcel si vypočuť túto diskusiu. Je to možno niečo tak, keď starostovia 

dostanú novinárske otázky a ani nevedia o tom, že niekto ich chce zlučovať s nejakou 

inou MČ a dozvedia sa o tom z Korzára alebo z nejakých plátkov, že teda ide niekto 

niekoho zlučovať a on o tom nemá ani šajnu. Takže minimálne štábna kultúra. Ja som 

veľmi rada, že ste sa vrátil na Radu starostov, pretože dlhodobo vaša pozícia je vnímaná 

takto, že títo ľudia, ktorí tu stoja, sedia, kvázi nie sú vašim partnerom, nestoja za to, aby 

teda vy ako štatutár veľkej MČ ste tu bol, reprezentoval tu MČ. Toto nie je Rada 

zástupcov, je to Rada starostov a prvýkrát v histórii za 35 rokov štatutár ignoruje  

Radu starostov. Nemienim sa tu, neviem čo, ja som veľmi rada, že ste tu dnes, že tu sedíte 

a že sa budete týchto Rád aspoň v nejakom počte zúčastňovať. To je všetko. Ďakujem 

pekne. Nech sa páči, ešte pán starosta.  

  

p. Lörinc, starosta MČ Košice - KVP: Faktická poznámka. Pani predsedníčka Rady starostov, 

a čo ma donútite? Ja sa zodpovedám voličom nie vám. A ja keď sa rozhodnem, že 

delegujem túto právomoc na svojho zástupcu, je to moje legitímne rozhodnutie. Tak isto, 

ako vy. Kedy ste naposledy zvolali Dozornú radu v KFA? Rok ste nezasadali, čiže vy si 

v prvom plňte svoje funkcie a potom niečo hovorte. Toto úmyselné porušenie, opakované, 

rokovacieho poriadku je na odvolanie. A ja tu nie som zvedavý na vaše koláčiky, ani  

na monológy, ani na diskusné krúžky. Ja som prišiel riešiť veci a vy vediete tieto 

rokovania tak, že sme diskusný krúžok. Prepáčte, ale ja som nepovedal ani pol slova 

doteraz. Všetci starostovia vedia, že keď dvihnú telefón a mi zavolajú, som k dispozícii, 

stretnem sa, vždy pomôžem. Nikoho som neodmietol, ale chodiť tu počúvať vaše 

osočovanie a drísty, s prepáčením.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta, nebuďte útočný. Čo je veľa, ako arogancia, 

ktorú ste doniesli do mesta, nemá obdoby. Ja volám len po slušnosti, po korekcii,  

po ničom inom. Laco, ja som videla, ako to vyzeralo pár rokov dozadu, keď ste si torty 

krájali, keď ste sa dvíhali, keď si natáčal videá, ako si hlasoval predtým pri tom všetkom. 

Nech sa páči.  

  

p. Kavuľa, starosta MČ Košice - Pereš: Ja chcem poprosiť, aby si do najbližšej Rady starostov 

zaradila bod, lebo v rámci Rôzneho to nie je možné prijať uznesenie, zaradiť bod  

na zmenu tohto bodu výlučne len od starostov. Pretože jednoducho toto som chcel Lacovi 

povedať, že keď on je jeden z tých tvorcov toho, čo sa tu teraz deje, tak mal by  

on prezentovať, nie jeho zástupca. A veľmi dobre si povedala - 15 mesiacov. To je totálna 

ignorácia, arogancia a ignorácia tohto tu inštitútu, ktorý si hovorí, že je vážený inštitút 

mesta. Takže poprosím do najbližšieho rokovania zaradiť bod Zmeny rokovacieho 

poriadku. Ďakujem.  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, čiže bude pripravená zmena rokovacieho poriadku, 

vyprecizujeme si ju tak, aby to bolo. Dávno sa neupravoval. Vždy to bolo fakt  

na serióznosti, aby sme sa nezväzovali, aby teda mali tu prístup, aby tá diskusia bola 

konštruktívna, aby tu mali prístup aj ostatní ľudia, ktorí vlastne zbierajú naše požiadavky 

alebo to, čo z toho vypadne. Takže videli ste my preňho nie sme partneri. Toto vidíte aj 

momentálne, že jednoducho rozhodli sme legitímne.  
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p. Kavuľa, starosta MČ Košice - Pereš: Ešte chcem poprosiť o jedno hlasovanie, je nás tu dosť 

starostov. Ešte jedno hlasovanie, ktorým by sme teba zaviazali k jednému verejnému 

vystúpeniu, prezentovaniu do médií, že jednoducho Rada starostov, lebo uvidíte bude 

dneska výstup z tej strany, to sú politické body. A aby sme teba zaviazali ako 

predsedníčku Rady starostov odprezentovať naše stanovisko k tomuto návrhu k 9.  máju, 

hej?  

  

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre kolegovia, len teraz si potrebujem zosumarizovať 

to, čo bude našim výstupom. Čiže jednak požiadavka na navýšenie koeficientu pre mesto 

Košice. Jednak požiadavka na to, aby materiál bol dopracovaný a opieral sa o empíriu, 

analýzu, analytické dáta a čísla, dopadovú štúdiu a vlastne všetky tie procesné veci.  

Ja som vám minule na to prezentáciu robila, všetky tie úkony, ktoré musíš urobiť  

v určitom čase. To nie je len tak. Ty musíš mať elaborát, keď budeš niečo procesovať. 

Viete, baviť sa o tom, či budeš mať dvoch námestníkov alebo 45 poslancov alebo 20, to 

je to posledné. Ale ty musíš sprocesovať všetky ostatné úkony, rozpočtové, máte 

eurofondy načerpané. No toto je elaborát. Dnes, keď to robíš, musíš vidieť, ako to bude 

vyzerať, hej? Však ty musíš vedieť, ako budeš mať organizačnú štruktúru a s tým budú 

sedieť aj finančné prostriedky. Lebo v procese sa budeš musieť zbaviť 200 zamestnancov, 

lebo 150 zamestnancov na úradoch, kto ich bude vysporiadavať? Stará MČ? Máme rôzne 

kolektívne zmluvy, budete ich mať vy na vysporiadanie alebo ich prevezme nástupnícka 

časť? A podľa čoho sa budú potom riadiť? A my sme zabudli hovoriť o zásadných veciach 

v tom celom, o peniazoch. Toto je tu zase o kompetenciách, o tom sa máme stále baviť 

do kolečka. Ja som sa ich pýtala: "Máte prezentáciu pripravenú? Máte nejaký dokument, 

ktorý nám dneska dáte?" Však tu mohlo byť 40 slajdov a mohli sme ísť zaradom. Dobre, 

kolegovia, poďme to uzavrieť. Kolegovia, dámy a páni, uzatvárame dnešné rokovanie. 

Ďakujem veľmi pekne za účasť.  

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová vyhlásila 

31. rokovanie Rady starostov v Košiciach za ukončené. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 

 predsedníčka Rady starostov 
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